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T.C. 
İZMİR BÜYÜKŞEHİR BELEDİYESİ 

2023 YILI MART AYI TOPLANTISI II. BİRLEŞİMİ 
MECLİS GÜNDEMİNE İLİŞKİN TOPLANTI TUTANAĞI 

 
 
 

     1. BÖLÜM 
      MECLİS GÜNDEMİ 
 
 

 
Gündem No   : 97509404-301.03-3/2                                             Toplantı Tarihi   : 15/03/2023  
Toplantı Yeri : İzmir Kültürpark Fuar Alanı 4 No’lu Hol                        Toplantı Saati     : 18.00            
                         Konak/İZMİR 
                         (İzmir Büyükşehir Belediyesi Meclis Toplantı Salonu) 
 
I. BAŞKAN TARAFINDAN MECLİSİN AÇILIŞI 
 
II. BAŞKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN ÖNERGELERİN GÖRÜŞÜLMESİ 
 
1. İzmir Büyükşehir Belediyesince, 06 Şubat 2023 tarihinde yaşanan ve tüm ülkemizi üzüntüye boğan 
deprem felaketiyle mücadele eden Adana, Adıyaman, Diyarbakır, Gaziantep, Hatay, Kahramanmaraş, 
Kilis, Malatya, Osmaniye, Şanlıurfa illerimizde bulunan üreticilere bitkisel üretime destek olunması 
amaçlanmakta olup, deprem bölgesinde zarar gören bitkisel üretim yapan üreticilerin hasarlarını bir 
nebze de olsa hafifletebilmek, üreticilerin faaliyetlerinin sürdürülebilirliğine katkı sağlamak amacıyla, 
depremden zarar gören illerimizdeki üreticilere ulaştırılmak üzere, Belediye Meclisimizin uygun 
gördüğü miktarda zeytin ve meyve fidanı verilmesi hususunun görüşülmesi. (Tarımsal Hizmetler 
Dai.Bşk.E.1253062) 
 
2. Narlıdere ilçesi, Narlıdere Balıkçı Barınağında faaliyet gösteren S.S Narlıdere Su Ürünleri 
Kooperatifinin ihtiyacı doğrultusunda; 1 adet (1 Ton) kapasiteli Dikey Tip Yaprak Buz Makinesinin 
Belediyemiz tarafından temin edilerek Kooperatifin desteklenmesi amacıyla İzmir Büyükşehir 
Belediyesi Başkanlığı ile S.S Narlıdere Su Ürünleri Kooperatifi arasında imzalanmak üzere hazırlanan 
ve önerge ekinde yer alan Protokolün görüşülmesi. (Tarımsal Hizmetler Dai.Bşk.E.1253098) 
 
3. Bayındır Fırınlı Köyü ve çevresinde süt hayvancılığı yaygın olarak yapılmakta olup,  üreticinin 
sütünün soğuk zincire dâhil olması ve modern işleme tesislerine taşınması için süt soğutma tankları 
gerekli olduğundan, 171 aktif üyesinden süt toplayan kooperatifin 1 adet (6000 lt), kapasiteli sabit süt 
soğutma tankı ihtiyacına yönelik, İzmir Büyükşehir Belediyesi Başkanlığı ile S.S. Fırınlı Köyü Sulama 
Kooperatifi arasında imzalanmak üzere hazırlanan ve önerge ekinde yer alan Protokolün görüşülmesi. 
(Tarımsal Hizmetler Dai.Bşk.E.1253087) 
  
4. İzmir ili ilçelerinde ve bunlara bağlı mahallelerde, küçük ölçekli balıkçıların, üretim koşullarının ve 
gelir getirici faaliyetlerinin desteklenmesi kapsamında, su ürünleri kooperatifi ortağı küçük ölçekli 
balıkçılara ağ desteği sağlanarak balıkçılığın geliştirilmesi, kadın ve gençlere yönelik farklı eğitimler 
düzenlenerek beceri kazandırılması, istihdam oluşturulması ve sosyo-ekonomik şartlarının 
iyileştirilmesi, yapılması hedeflenen "Ağ Yapım ve Donam Tekniği" ve "Ev Tipi Konservecilik" eğitim 
programları sayesinde talep eden kişilerin balıkçılık faaliyetlerinden gelir elde etmesini sağlamak, 
kadın ve gençlere yönelik eğitimler ile beceri kazandırılarak istihdam oluşturulması ve sürdürülebilir 
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balıkçılık anlayışı geliştirilmesi ve yerel ekonominin kalkınmasını sağlayarak kırsaldan kente göçün 
önlenmesi amacıyla hazırlanan “Küçük Ölçekli Balıkçılığın Desteklenmesi Kapsamında Balık Ağı ve 
Eğitim Desteği Projesi”nin görüşülmesi. (Tarımsal Hizmetler Dai.Bşk.E.1253069) 
 
5. Eski Foça Bölgesinde UKOME Kararları ile yolcu taşıma hakkını elinde bulunduran araç 
sahiplerinin üyesi bulunduğu kooperatifler ile İzmir Büyükşehir Belediyesi Ulaşım Dairesi Başkanlığı 
Ulaşım Koordinasyon Merkezi (UKOME) tarafından onaylanacak güzergâhlar ile sınırlı olmak üzere, 
İdarece oluşturulacak hatlar ile ilgili toplu taşıma hizmetlerini işletmesi, Elektronik Ücret Toplama 
Sistemine dâhil edilmesi, bilet gelirleri ve diğer gelirlerin Büyükşehir Belediyesi bütçesine aktarılması, 
bölge genelindeki mevcut hat yapıları, yolculuk sayıları ve toplu ulaşım ihtiyacı göz önüne alınarak 
hazırlanan iş planı çerçevesinde belirlenen km’ler üzerinden, İzmir Büyükşehir Belediyesi Ulaşım 
Dairesi Başkanlığınca Eski Foça Bölgesi Kooperatifinden Km bazlı ve Belediye Başkanlığımızın 
uygun göreceği süre ile yıllara sari olarak toplu taşıma hizmeti işletmesi ihalesi gerçekleştirilmesi ve 
sözleşmenin imzalanması hususlarının görüşülmesi. (Ulaşım Dai.Bşk.1253308) 
 
6. Karşıyaka Belediye Meclisinin; Karşıyaka Belediyesinin İşletme ve İştirakler Müdürlüğü 
sorumluluğunda işletilen tesislerde verilen hizmetlerin tarife cetvellerinin önerge ekinde yer alan 
tablolarda belirtildiği şekilde uygulanmasına yönelik, 01/03/2023 tarihli ve 78 sayılı Kararının 
görüşülmesi. (Yazı İşleri ve Kararlar Dai.Bşk.E.1252699) 
 
7. Bayraklı Belediye Meclisinin; Bayraklı 45 tarifesinde yer alan, günlük sehven 12,5 ton olarak 
belirlenen Katı Atık Miktarının günlük 4 ton olarak değiştirilmesi ve KDV hariç aylık 216.630,00-TL 
olarak belirlenen tutarın, KDV hariç aylık 69.321,60-TL olarak değiştirilmesine yönelik, 01/03/2023 
tarihli ve 43 sayılı Kararının görüşülmesi. (Yazı İşleri ve Kararlar Dai.Bşk.E.1253542) 
 
8. Bergama Belediye Meclisinin; doğalgaz şirketi tarafından önergede yapılacak 4646 sayılı Doğalgaz 
Piyasası Kanununun 4. maddesinde, 02 Aralık 2020 tarih ve 7257 sayılı Kanunun 7. maddesi ile yapılan 
değişiklik hükmünde geçen hizmetler için herhangi bir ücret alınmamasına yönelik, 01/03/2023 tarihli 
ve 23/25 sayılı Kararının görüşülmesi. (Yazı İşleri ve Kararlar Dai.Bşk.E.1252994) 
 
9. Bergama Belediye Meclisinin; Bergama Belediyesinin Temizlik İşleri Müdürlüğü İşletmeler 
(lokanta, kahvehane, pastane, fastfood) Katı Atık Tarifesi 17/10/2022 tarihli ve 22/117 sayılı Kararı m² 
başına 5-TL olarak belirlenmiş, söz konusu 2023 Mali Yılı Temizlik İşleri Müdürlüğü Katı Atık 
Tarifesinin  3. maddesinde yer alan işletmeler (Lokanta, cafe-bar, restaurant, çorba salonu, pizza salonu, 
fastfood, kantin, pastane, kasap gibi gıda satışı yapan, bakkal, büfe “Açık gıda satışı yapanlar” aktar, 
manav, balık satıcıları, kahvehane, lokal vb.) için önergede yer alan tabloda belirtildiği şekilde 
belirlenmesi ve Temizlik İşleri Müdürlüğü Katı Atık Tarifesinin 4. maddesinde yer alan Marketler 
(Süper-Mega-Hiper vb.) maddesi için önergede yer alan tabloda belirtildiği şekilde belirlenmesine 
yönelik, 01/03/2023 tarihli ve 23/26 sayılı Kararının görüşülmesi. (Yazı İşleri ve Kararlar 
Dai.Bşk.E.1253388) 
 
10. Bergama Belediye Meclisinin; Bergama ilçesinin muhtelif mahallelerinde bulunan ATM 
cihazlarının 2022 yılı işgal bedeli 2.750,00-TL iken 17/10/2022 tarihli ve 22/117 sayılı Kararı ile aylık 
7.000,00-TL olarak belirlenmiş olup, bankaların Bergama Belediyesi Emlak ve İstimlak Müdürlüğüne 
yaptığı şifahi ve yazılı başvurularda aylık işgal bedelinin yüksek olduğu itirazları değerlendirilmiş, 
ATM işgal bedellerinin 7.000,00-TL üzerinden %30 indirim yapılarak aylık 4.900,00-TL olarak 
uygulanmasına yönelik, 01/03/2023 tarihli ve 23/27 sayılı Kararının görüşülmesi. (Yazı İşleri ve 
Kararlar Dai.Bşk.E.1253364) 
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11. Bergama Belediye Meclisinin; Ülkemizde 06/02/2023 tarihinde yaşanan Kahramanmaraş merkezli 
on ili kapsayan deprem afeti sonrası Bergama ilçesine gelip yerleşen depremzede vatandaşlarımızdan 
Katı Atık Bedeli alınmamasına yönelik, 01/03/2023 tarihli ve 23/33 sayılı Kararının görüşülmesi. (Yazı 
İşleri ve Kararlar Dai.Bşk.E.1252936) 
 
12. Balçova Belediye Meclisinin; önergede belirtilen tabloda yer alan 2023 Yılı Periyodik Kontrol 
Ücretinin taban fiyat üzerinden ilgili idare payının %10 olarak belirlenmesine yönelik, 01/03/2023 
tarihli ve 13 sayılı Kararının görüşülmesi. (Yazı İşleri ve Kararlar Dai.Bşk.E.1252653) 
 
13. Çiğli Belediye Meclisinin; yürürlükteki 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planında "10 m’lik Taşıt 
Yolu" kullanım kararına isabet eden; Yenimahalle Mahallesi, 22254 ada, 33 no’lu parselin 
kamulaştırma işlemlerinin yapılabilmesi için Çiğli Belediyesinin 2020-2025 yıllarını kapsayan Beş 
Yıllık İmar Programına Ek olarak alınması hususu, 06/02/2023 tarihli ve 05/18 sayılı Kararı ile uygun 
görülmüş olup, konunun İlçe Belediyelerinin imar programlarına ilişkin olarak alınan Belediye 
Meclisimizin 14/06/2013 tarihli ve 05.863 sayılı Kararı doğrultusunda görüşülmesi. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1251274) 
 
14. Çiğli Belediye Meclisinin; yürürlükteki 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planında "Otopark" 
kullanım kararına isabet eden; Yenimahalle Mahallesi, 22230 ada 25, 26, 27 ve 28 no’lu parsellerin 
kamulaştırma işlemlerinin yapılabilmesi için, Çiğli Belediyesinin 2020-2025 yıllarını kapsayan Beş 
Yıllık İmar Programına Ek olarak alınması hususu, 06/02/2023 tarihli ve 05/20 sayılı Kararı ile uygun 
görülmüş olup, konunun İlçe Belediyelerinin imar programlarına ilişkin olarak alınan Belediye 
Meclisimizin 14/06/2013 tarihli ve 05.863 sayılı Kararı doğrultusunda görüşülmesi. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1252877) 
 
15. Torbalı ilçesi, Göllüce Mahallesi, 198 parselin bir kısmında "Yenilenebilir Enerji Kaynaklarına 
Dayalı Üretim Tesis Alanı (Güneş Enerji Santrali)" belirlenmesi amacıyla hazırlanan 1/5000 ölçekli 
Nazım İmar Planı önerisi ile Torbalı Belediye Meclisinin 06/05/2022 tarihli ve 68 sayılı Kararı ile 
uygun görülen; 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1249110) 
 
16. Belediye Meclisimizin 15/02/2022 tarihli ve 05.221 sayılı Kararı ile uygun görülerek onanan 
‘Karşıyaka ilçesi, Cumhuriyet Mahallesinin bir kısmını kapsayan 2. Etap 1/1000 ölçekli Revizyon 
Uygulama İmar Planı'na yönelik hazırlanan, Karşıyaka Belediye Meclisinin 06/01/2023 tarihli ve 58 
sayılı Kararı ile uygun görülen, ‘2. Etap 1/1000 ölçekli Revizyon Uygulama İmar Planına ilişkin Plan 
Notu İlavesi’ önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1250021) 
 
17. Konak Belediye Meclisinin 01/11/2022 tarihli ve 221 sayılı Kararı ile uygun görülen;  Hurşidiye 
Mahallesi, 360 ada, 22 parsele yönelik, 1/1000 ölçekli Koruma Amaçlı Revizyon İmar Planı Değişikliği 
ve 1/500 ölçekli Yerleşim Planı Değişikliği önerisinin; 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma 
Kanunu kapsamında işlem yapılmak üzere karara bağlanması hususunun görüşülmesi. (İmar ve 
Şehircilik Dai.Bşk.E.1241006) 
 
18. Tarımsal Tahmin ve Erken Uyarı Sistemi Kurulması İş ve İşlemlerine İlişkin Protokol Belediye 
Meclisimizin 11/11/2019 tarihli ve 05.938 sayılı Kararı ile onaylanmış olup, Bergama ilçesinde 
"Tarımsal Tahmin ve Erken Uyarı Sistemi" kurulmasına ait İzmir Büyükşehir Belediyesi Başkanlığı ile 
Bergama Ziraat Odası arasında 5.2.3. ile 6.3. maddeleri revize edilerek imzalanmak üzere yeniden 
hazırlanan Protokolün görüşülmesi. (Tarımsal Hizmetler Dai.Bşk.E.1255174) 
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19. Ödemiş İlçesi Kaymakçı Bölgesinde UKOME Kararları ile yolcu taşıma hakkını elinde bulunduran 
araç sahiplerinin üyesi bulunduğu kooperatifler ile İzmir Büyükşehir Belediyesi Ulaşım Dairesi 
Başkanlığı Ulaşım Koordinasyon Merkezi (UKOME) tarafından onaylanacak güzergâhlar ile sınırlı 
olmak üzere, İdarece oluşturulacak hatlar ile ilgili toplu taşıma hizmetlerini işletmesi, Elektronik Ücret 
Toplama Sistemine dâhil edilmesi, bilet gelirleri ve diğer gelirlerin Büyükşehir Belediyesi bütçesine 
aktarılması, bölge genelindeki mevcut hat yapıları, yolculuk sayıları ve toplu ulaşım ihtiyacı göz önüne 
alınarak hazırlanan iş planı çerçevesinde belirlenen km'ler üzerinden, İzmir Büyükşehir Belediyesi 
Ulaşım Dairesi Başkanlığınca Ödemiş İlçesi Kaymakçı Bölgesi Kooperatifinden km bazlı ve Belediye 
Başkanlığımızın uygun göreceği süre ile yıllara sari olarak toplu taşıma hizmeti işletmesi ihalesi 
gerçekleştirilmesi ve sözleşmenin imzalanması hususlarının görüşülmesi. (Ulaşım Dai.Bşk.1253866) 
 
20. Bornova Belediye Meclisinin; Bornova Belediyesinin 2023 Mali Yılı Bütçesinde Etüt ve Proje 
Müdürlüğünün ‘‘2023 Yılı Kentsel Dönüşüme Tabi Olanlar’ın revize edilmesine ihtiyaç 
duyulduğundan, 2023 Mali Yılı Ücret Tarifesinin önergede belirtildiği şekilde uygulanmasına yönelik, 
01/03/2023 tarihli ve 54 sayılı Kararının görüşülmesi. (Yazı İşleri ve Kararlar Dai.Bşk.E.1255769) 
 
21. Bornova Belediye Meclisinin; Bornova Belediyesinin 2023 Mali Yılı Bütçesinde Ruhsat ve 
Denetim Müdürlüğünün “Güneş Enerji Santralleri ve Araç Şarj İstasyonu” için yeni tarifenin 
eklenmesine ihtiyaç duyulduğundan, 2023 Mali Yılı Ücret Tarifesinin önergede belirtildiği şekilde 
uygulanmasına yönelik, 01/03/2023 tarihli ve 55 sayılı Kararının görüşülmesi. (Yazı İşleri ve Kararlar 
Dai.Bşk.E.1255461) 
 
22. Bornova Belediye Meclisinin; Bornova Belediyesinin 2023 Mali Yılı Bütçesinde Spor İşleri 
Müdürlüğünün Spor Okulları Aylık Kurs Ücretleri g bendinde bulunan Dağcılık (Doğa Yürüyüşü) 
ücretinin revize edilmesine ihtiyaç duyulduğundan, 2023 Mali Yılı Ücret Tarifesinin önergede 
belirtildiği şekilde uygulanmasına yönelik, 01/03/2023 tarihli ve 56 sayılı Kararının görüşülmesi. (Yazı 
İşleri ve Kararlar Dai.Bşk.E.1255685) 
 
III. BAŞKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN KOMİSYON RAPORLARININ 
GÖRÜŞÜLMESİ 
 
1. İzmir Kent Konseyinin 19. Olağan Seçimsiz Genel Kurulunda; İzmir Kent Konseyi tarafından, İzmir 
Büyükşehir Belediye Başkanlığınca yeni açılması planlanan park ve bahçeler rekreasyon alanlarından 
uygun görülen birine İzmir Kent Konseyi isminin verilmesi ve ismi verilen yeşil alana vefat eden İzmir 
Kent Konseyi Başkanı Prof. Dr. Adnan Oğuz AKYARLI ile Engelli Meclisi Başkanı Abdülsamet 
BASKAK büstünün konulması hususlarının oyçokluğu ile uygun bulunduğuna ilişkin Hukuk – Kent 
Konseyi Komisyonları Raporu. (Sosyal Projeler Dai.Bşk.E.1193200) 
 
2. İzmir Kent Konseyinin 19. Olağan Seçimsiz Genel Kurulunda; İzmir Kent Konseyi bileşeni olan 
Sabri Emir Sosyal Yardımlaşma ve Dayanışma Derneğinin talebi doğrultusunda görev şehidi trafik 
polisi Sabri EMİR adının İzmir Büyükşehir Belediyesince yeni açılacak olan yeşil alan, park, cadde, 
sokaklardan uygun görülen birine verilmesinin oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Hukuk – Kent 
Konseyi Komisyonları Raporu. (Sosyal Projeler Dai.Bşk.E.1193105) 
 
3. Belediyemizin iştiraki olan İZULAŞ A.Ş’nin 09/03/2023 tarihli Olağanüstü Genel Kurul 
Toplantısında şirket sermayesinin 1.010.500.000,00-TL'den 300.000.000,00-TL arttırılarak; 
1.310.500.000,00-TL’ye çıkarılması kararı doğrultusunda, Belediyemizin İZULAŞ A.Ş içerisindeki 
sermaye payının korunabilmesi için, payına düşen (%89,80'ne tekabül eden) 269.400.000,00-TL'lik 
rüçhan hakkının kullanılarak sermaye artışına iştirak edilmesi hususunun oybirliği ile uygun 
bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe - Şirketler Komisyonları Raporu. (Destek Hizmetleri 
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Dai.Bşk.E.1248685) 
 
4. ESHOT Genel Müdürlüğünün sermaye ortağı İZULAŞ A.Ş'nin 09/03/2023 tarihli Olağanüstü Genel 
Kurul Toplantısında şirket ana sözleşmesinin sermaye başlıklı 6'ncı maddesi tadil edilerek, şirket 
sermayesinin 1.010.500.000,00-TL'den 300.000.000,00-TL sermaye artışıyla 1.310.500.000,00-TL'ye 
çıkartılmasını kararı doğrultusunda, ESHOT Genel Müdürlüğünün İZULAŞ A.Ş içerisindeki payına 
düşen (%9,6'sına tekabül eden) 97.008.000,00-TL olan sermaye miktarının 28.800.000,00-TL 
arttırılmak suretiyle 125.808.000,00-TL'ye arttırılması hususunun oybirliği ile uygun bulunduğuna 
ilişkin Plan ve Bütçe - Şirketler Komisyonları Raporu. (ESHOT-Mali Hizmetler 
Dai.Bşk.E.126662/E.1251032) 
 
5. Seferihisar Belediye Başkanlığının 31/01/2023 tarihli ve 97975 sayılı Yazısı ve eki krokiye konu; 
Gödence Mahallesinde bulunan Kuruçeşme Kümeevler ile 4025 Sokak kesişiminden başlayarak 
güneybatı yönünde devam edip 137 ada, 19 parsel ile 136 ada, 133 parsel arasında son bulan ve önerge 
eki krokide gösterilen kümeevler niteliğinde açılması planlanan yola "Turşu Gediği" isminin 
verilmesinin oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Hukuk – Kent Konseyi Komisyonları Raporu. 
(Harita ve Cbs Dai.Bşk.1199199) 
 
6. Karşıyaka Belediye Başkanlığının19/12/2022 tarihli ve 134050 sayılı Yazısı ve önerge ekinde yer 
alan 01/12/2022 tarihli ve 275 sayılı Meclis Kararına konu; Bostanlı ve Yalı Mahallelerinin ortak yolu 
olan 6323 no’lu Sokağın; 1671 no’lu Sokaktan güney yönüne doğru Caher Dudayev Bulvarı'na kadar 
olan kısmının 6323 no’lu Sokak olarak kalmasına, ayrıca Bostanlı Mahallesi sınırları içerisinde kalan 
Caher Dudayev Bulvarı'ndan güney yönüne doğru Bestekar Yusuf Nalkesen Sokak ile Tarık Dursun K. 
Sokak kesişimine kadar olan kısmının ise niteliğinin caddeye dönüştürülerek bu kısmın Nazan ÖNCEL 
olarak yeniden isimlendirilmesi taleplerinin oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Hukuk - Kent 
Konseyi - Eğitim, Kültür, Gençlik ve Spor Komisyonları Raporu. (Harita ve Cbs Dai.Bşk.E.1111891) 
 
7. Belediyemiz Hemşehri İletişim Merkezinde 01/12/2022 tarihli ve 1059330 sayı ile 18/01/2023 tarihli 
ve 31049 sayı ile kayıtlı başvurulara konu; Urla ilçesi, İçmeler Mahallesinde bulunan 1035 no’lu 
Sokağa “Enver Paşa” veya “Paşa” isminin verilmesinin; Kent Konseyi Komisyonunca oybirliği ile 
uygun bulunmadığına; Hukuk Komisyonunca “Meclisimizin ilke kararları içerisinde” şeklindeki 
görüş doğrultusunda oybirliği ile uygun bulunmadığına ilişkin Müşterek Rapor. (Harita ve Cbs 
Dai.Bşk.E.1184458) 
8.  Çiğli Kent Konseyi Başkanı İbrahim İNCESU'ya ait Dilekçeye konu; Belediyemiz Park ve Bahçeler 
Dairesi Başkanlığına bağlı Kuzey Alanları Bakım Şube Müdürlüğünün sorumluluk sahasında yer alan 
Çiğli ilçesi, Yeni Mahalle, Anadolu Caddesi üzerinde bulunan ve önerge ekinde yer alan uydu 
görüntüsünde işaretli parka “8 Mart Dünya Kadın Parkı” isminin verilmesinin oybirliği ile uygun 
bulunduğuna ilişkin Hukuk – Kent Konseyi – Aile ve Çocuk – Toplumsal Cinsiyet Eşitliği 
Komisyonları Raporu. (Park ve Bahçeler Dai.Bşk.E.1162735) 
 
9. Sosyal Projeler Dairesi Başkanlığına bağlı Çocuk Belediyesi Şube Müdürlüğünün çalışmalarına esas 
olmak üzere İzmir Büyükşehir Belediyesi ile Saadet Öğretmen Çocuk İstismarı ile Mücadele Derneği 
tarafından yürütülecek ortak kullanım ve hizmet Protokolünün oybirliği ile uygun bulunduğuna 
ilişkin Plan ve Bütçe – Aile ve Çocuk – Sosyal Hizmetler – Göç ve Uyum Komisyonları Raporu. 
(Sosyal Projeler Dai. Bşk. E.1193563) 
 
10. İzmir Kent Konseyinin 19. Olağan Seçimsiz Genel Kurulunda; Kadın Meclisi tarafından,     
Kadifekale’de yer alan İzmir Büyükşehir Belediyesi tarafından yapılmış olan Kadınlara yönelik Kent 
Bostanlarının diğer ilçelerde imkân dâhilinde yaygınlaştırılmasının; “Gereği Başkanlık Makamınca 
değerlendirilmek üzere” şeklindeki müşterek görüş doğrultusunda oybirliği ile uygun bulunduğuna 
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ilişkin Hukuk – Kent Konseyi Komisyonları Raporu. (Sosyal Projeler Dai.Bşk.E.1193025) 
 
11. İzmir Kent Konseyinin 19. Olağan Seçimsiz Genel Kurulunda; Kadın Meclisi tarafından, İzmir 
Büyükşehir Belediyesinde kadın konuk evlerinin imkân dâhilinde sayıları arttırılarak diğer ilçelerde de 
yaygınlaştırılmasının; Toplumsal Cinsiyet Eşitliği Komisyonunca oybirliği ile uygun bulunduğuna, 
Hukuk – Kent Konseyi – Aile ve Çocuk Komisyonlarınca “Gereği Başkanlık Makamınca 
değerlendirilmek üzere” şeklindeki görüş doğrultusunda oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin 
Müşterek Rapor. (Sosyal Projeler Dai.Bşk.E.1193054) 
  
12. İzmir Kent Konseyinin 19. Olağan Seçimsiz Genel Kurulunda; İzmir Kent Konseyi tarafından 
Seferihisar Orhanlı Mahallesi Muhtarlığından gelen ve pek çok vatandaşın imzalı talebini içeren konu 
ile ilgili olarak Seferihisar ilçesi, Orhanlı Mahallesinde yaşayan öğrencilerin okullarına toplu ulaşım 
saatleri yönünden dilekçelerinde bahsedilen gereksinimlerine yanıt verilmek üzere; Seferihisar Orhanlı 
Mahallesinden Seferihisar Merkez arasında hizmet verecek bir toplu ulaşım servis aracının Seferihisar 
Belediyesince amacı doğrultusunda kullanılmak üzere ESHOT Genel Müdürlüğünün imkânları 
dâhilinde ESHOT Genel Müdürlüğünden Seferihisar Belediyesine hibe edilmesinin oybirliği ile uygun 
bulunduğuna ilişkin Kent Konseyi – Plan ve Bütçe – Hukuk Komisyonları Raporu. (Sosyal Projeler 
Dai.Bşk.E.1193137) 
 
13. İzmir Büyükşehir Belediye Başkanlığımız sınırları dâhilinde şehrin merkezinde kalan                        
300-02 K.K. No’lu "İzmir (Zafer Payzın Kavşağı) (İzmir-Manisa) İl Snr" Devlet Yolunun; 0+000 ile 
11+500 km’leri arasında bulunan ve önerge ekinde yer alan projede gösterilen alanda ve mesafelerde 
olmak üzere kavşak kolları ile kenarında kalan dolgu ve yarma işlevleri olmak üzere, karayolu 
kamulaştırma sahası içinde Belediyemiz tarafından peyzaj düzenlemesi ve ağaçlandırma çalışmalarının 
yapılması işi amacıyla İzmir Büyükşehir Belediye Başkanlığı ile Karayolları Genel Müdürlüğü arasında 
imzalanmak üzere hazırlanan ve önerge ekinde yer alan Protokolün oybirliği ile uygun bulunduğuna 
ilişkin Hukuk – Plan ve Bütçe – Ulaşım Komisyonları Raporu. (Park ve Bahçeler Dai.Bşk.E.1161385) 
 
14. İzmir Büyükşehir Belediyesi ile Türkiye Korunmaya Muhtaç Çocuklar Vakfı arasında imzalanmak 
üzere hazırlanan ve önerge ekinde yer alan Protokolün oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Hukuk 
– Plan ve Bütçe – Aile ve Çocuk – Sosyal Hizmetler – Göç ve Uyum Komisyonları Raporu. (Kültür ve 
Sanat Dai.Bşk.E.1168171) 
 
15. "Narlıdere Belediyesi Pir Sultan Abdal Yaşam Vadisi Yapım İşi"nin tamamlanabilmesi için ana 
protokol kapsamında ödenen KDV dahil 155.468,17-TL nakdi yardıma ek olarak KDV dahil 
66.988.600,00-TL ihale bedelinin %75'i olan KDV dahil 50.241.450,00-TL tutar karşılığı yapılacak 
yardımın önerge ekinde yer alan ek protokol kapsamında değerlendirilerek İzmir Büyükşehir 
Belediyesince karşılanmasının oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Hukuk – Plan ve Bütçe 
Komisyonları Raporu. (Yapı İşleri Dai. Bşk. E.1195158) 
 
16. "Ramazan Bayramı ile 23 Nisan Ulusal Egemenlik ve Çocuk Bayramı" süresince (21-23 Nisan 
2023) bayram öncesi Cumhurbaşkanı tarafından 4736 sayılı Yasanın birinci maddesinin birinci 
fıkrasından muaf tutulması ile ilgili karar alınması halinde, ESHOT Genel Müdürlüğü ile denetimindeki 
Kooperatifler ile birlikte Belediyemiz ulaşım paydaşlarının (Metro A.Ş, İZBAN A.Ş, İZDENİZ A.Ş, 
İZULAŞ A.Ş.) toplu ulaşım araçlarında (Havalimanı, Baykuş, Bilet 35, Kontörlü Ulaşım Kartları ile 
Oto Tahsis ve Bağlı Kalma Tarifesi hariç) ücretsiz tarife uygulanması, muaf tutulması ile ilgili karar 
alınmaması halinde ise yalnız Ramazan Bayramı süresince (21-23 Nisan 2023), ESHOT Genel 
Müdürlüğü ile denetimindeki Kooperatifler ile birlikte Belediyemiz ulaşım paydaşlarının (Metro A.Ş, 
İZBAN A.Ş, İZDENİZ A.Ş, İZULAŞ A.Ş.) toplu ulaşım araçlarında (Havalimanı, Baykuş, Bilet 35, 
Kontörlü Ulaşım Kartları ile Oto Tahsis ve Bağlı Kalma Tarifesi hariç) geçerli olan fiyat tarifesi 
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üzerinden %50 indirimli olarak belirlenmesi;  "1 Mayıs Emek ve Dayanışma Günü" süresince (1 
Mayıs 2023) bayram öncesi Cumhurbaşkanı tarafından 4736 sayılı Yasanın birinci maddesinin birinci 
fıkrasından muaf tutulması ile ilgili karar alınması halinde, ESHOT Genel Müdürlüğü ile denetimindeki 
Kooperatifler ile birlikte Belediyemiz ulaşım paydaşlarının (Metro A.Ş, İZBAN A.Ş, İZDENİZ A.Ş, 
İZULAŞ A.Ş.) toplu ulaşım araçlarında (Havalimanı, Baykuş, Bilet 35, Kontörlü Ulaşım Kartları ile 
Oto Tahsis ve Bağlı Kalma Tarifesi hariç) ücretsiz tarife uygulanması, muaf tutulması ile ilgili karar 
alınmaması halinde ise yalnız 1 Mayıs 2023 günü, ESHOT Genel Müdürlüğü ile denetimindeki 
Kooperatifler ile birlikte Belediyemiz ulaşım paydaşlarının (Metro A.Ş, İZBAN A.Ş, İZDENİZ A.Ş, 
İZULAŞ A.Ş.) toplu ulaşım araçlarında (Havalimanı, Baykuş, Bilet 35, Kontörlü Ulaşım Kartları ile 
Oto Tahsis ve Bağlı Kalma Tarifesi hariç) geçerli olan fiyat tarifesi üzerinden %50 indirimli olarak 
belirlenmesi; "19 Mayıs Atatürk'ü Anma, Gençlik ve Spor Bayramı" süresince (19 Mayıs 2023) 
bayram öncesi Cumhurbaşkanı tarafından 4736 sayılı Yasanın birinci maddesinin birinci fıkrasından 
muaf tutulması ile ilgili karar alınması halinde, ESHOT Genel Müdürlüğü ile denetimindeki 
Kooperatifler ile birlikte Belediyemiz ulaşım paydaşlarının (Metro A.Ş, İZBAN A.Ş, İZDENİZ A.Ş, 
İZULAŞ A.Ş.) toplu ulaşım araçlarında (Havalimanı, Baykuş, Bilet 35, Kontörlü Ulaşım Kartları ile 
Oto Tahsis ve Bağlı Kalma Tarifesi hariç) ücretsiz tarife uygulanması, muaf tutulması ile ilgili karar 
alınmaması halinde ise yalnız 19 Mayıs 2023 günü, ESHOT Genel Müdürlüğü ile denetimindeki 
Kooperatifler ile birlikte Belediyemiz ulaşım paydaşlarının (Metro A.Ş, İZBAN A.Ş, İZDENİZ A.Ş, 
İZULAŞ A.Ş.) toplu ulaşım araçlarında (Havalimanı, Baykuş, Bilet 35, Kontörlü Ulaşım Kartları ile 
Oto Tahsis ve Bağlı Kalma Tarifesi hariç) geçerli olan fiyat tarifesi üzerinden %50 indirimli olarak 
belirlenmesi; "Kurban Bayramı" süresince (28 Haziran - 1 Temmuz 2023) bayram öncesi 
Cumhurbaşkanı tarafından 4736 sayılı Yasanın birinci maddesinin birinci fıkrasından muaf tutulması ile 
ilgili karar alınması halinde, ESHOT Genel Müdürlüğü ile denetimindeki Kooperatifler ile birlikte 
Belediyemiz ulaşım paydaşlarının (Metro A.Ş, İZBAN A.Ş, İZDENİZ A.Ş, İZULAŞ A.Ş.) toplu ulaşım 
araçlarında (Havalimanı, Baykuş, Bilet 35, Kontörlü Ulaşım Kartları ile Oto Tahsis ve Bağlı Kalma 
Tarifesi hariç) ücretsiz tarife uygulanması, muaf tutulması ile ilgili karar alınmaması halinde ise yalnız 
Kurban Bayramı süresince (28 Haziran - 1 Temmuz 2023), ESHOT Genel Müdürlüğü ile denetimindeki 
Kooperatifler ile birlikte Belediyemiz ulaşım paydaşlarının (Metro A.Ş, İZBAN A.Ş, İZDENİZ A.Ş, 
İZULAŞ A.Ş.) toplu ulaşım araçlarında (Havalimanı, Baykuş, Bilet 35, Kontörlü Ulaşım Kartları ile 
Oto Tahsis ve Bağlı Kalma Tarifesi hariç) geçerli olan fiyat tarifesi üzerinden %50 indirimli olarak 
belirlenmesi; "15 Temmuz Demokrasi ve Milli Birlik Günü" süresince (15 Temmuz 2023) 
Cumhurbaşkanı tarafından 4736 sayılı Yasanın birinci maddesinin birinci fıkrasından muaf tutulması ile 
ilgili karar alınması halinde, ESHOT Genel Müdürlüğü ile denetimindeki Kooperatifler ile birlikte 
Belediyemiz ulaşım paydaşlarının (Metro A.Ş, İZBAN A.Ş, İZDENİZ A.Ş, İZULAŞ A.Ş.) toplu ulaşım 
araçlarında (Havalimanı, Baykuş, Bilet 35, Kontörlü Ulaşım Kartları ile Oto Tahsis ve Bağlı Kalma 
Tarifesi hariç) ücretsiz tarife uygulanması, muaf tutulması ile ilgili karar alınmaması halinde ise yalnız 
15 Temmuz 2023 günü, ESHOT Genel Müdürlüğü ile denetimindeki Kooperatifler ile birlikte 
Belediyemiz ulaşım paydaşlarının (Metro A.Ş, İZBAN A.Ş, İZDENİZ A.Ş, İZULAŞ A.Ş.) toplu ulaşım 
araçlarında (Havalimanı, Baykuş, Bilet 35, Kontörlü Ulaşım Kartları ile Oto Tahsis ve Bağlı Kalma 
Tarifesi hariç) geçerli olan fiyat tarifesi üzerinden %50 indirimli olarak belirlenmesi; "30 Ağustos 
Zafer Bayramı" süresince (30 Ağustos 2023) bayram öncesi Cumhurbaşkanı tarafından 4736 sayılı 
Yasanın birinci maddesinin birinci fıkrasından muaf tutulması ile ilgili karar alınması halinde, ESHOT 
Genel Müdürlüğü ile denetimindeki Kooperatifler ile birlikte Belediyemiz ulaşım paydaşlarının (Metro 
A.Ş, İZBAN A.Ş, İZDENİZ A.Ş, İZULAŞ A.Ş.) toplu ulaşım araçlarında (Havalimanı, Baykuş, Bilet 
35, Kontörlü Ulaşım Kartları ile Oto Tahsis ve Bağlı Kalma Tarifesi hariç) ücretsiz tarife uygulanması, 
muaf tutulması ile ilgili karar alınmaması halinde ise yalnız 30 Ağustos 2023 günü, ESHOT Genel 
Müdürlüğü ile denetimindeki Kooperatifler ile birlikte Belediyemiz ulaşım paydaşlarının (Metro A.Ş, 
İZBAN A.Ş, İZDENİZ A.Ş, İZULAŞ A.Ş.) toplu ulaşım araçlarında (Havalimanı, Baykuş, Bilet 35, 
Kontörlü Ulaşım Kartları ile Oto Tahsis ve Bağlı Kalma Tarifesi hariç) geçerli olan fiyat tarifesi 
üzerinden %50 indirimli olarak belirlenmesi; "29 Ekim Cumhuriyet Bayramı" süresince (29 Ekim 
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2023) bayram öncesi Cumhurbaşkanı tarafından 4736 sayılı Yasanın birinci maddesinin birinci 
fıkrasından muaf tutulması ile ilgili karar alınması halinde, ESHOT Genel Müdürlüğü ile denetimindeki 
Kooperatifler ile birlikte Belediyemiz ulaşım paydaşlarının (Metro A.Ş, İZBAN A.Ş, İZDENİZ A.Ş, 
İZULAŞ A.Ş.) toplu ulaşım araçlarında (Havalimanı, Baykuş, Bilet 35, Kontörlü Ulaşım Kartları ile 
Oto Tahsis ve Bağlı Kalma Tarifesi hariç) ücretsiz tarife uygulanması, muaf tutulması ile ilgili karar 
alınmaması halinde ise yalnız 29 Ekim 2023 günü, ESHOT Genel Müdürlüğü ile denetimindeki 
Kooperatifler ile birlikte Belediyemiz ulaşım paydaşlarının (Metro A.Ş, İZBAN A.Ş, İZDENİZ A.Ş, 
İZULAŞ A.Ş.) toplu ulaşım araçlarında (Havalimanı, Baykuş, Bilet 35, Kontörlü Ulaşım Kartları ile 
Oto Tahsis ve Bağlı Kalma Tarifesi hariç) geçerli olan fiyat tarifesi üzerinden %50 indirimli olarak 
belirlenmesi hususlarının oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe – Ulaşım 
Komisyonları Raporu. (Ulaşım Dai.Bşk.1078833) 
 
17. İzmir Metro A.Ş’nin 12/07/2017 tarihinde imzalanan İzmir Tramvay Sistemleri Yolcu Taşımacılığı 
İşletmeciliği devir sözleşmesinin “İşletme Bedeli ve Diğer Ödemeler” başlıklı 4.3 maddesinin ve 
03/12/1999 tarihinde imzalanan İzmir Büyükşehir Belediye Başkanlığınca Yaptırılan İzmir Metro 
İşletme İşi'nin İzmir Metro - İzmir Büyükşehir Belediyesi Metro İşletmeciliği Taşımacılık İnşaat Sanayi 
ve Ticaret A.Ş’ye Yaptırılmasına ilişkin İşletme Sözleşmesi'nin “5.Mali Hükümler” başlıklı 5.2 
maddesinin, 2023 yılı ve sonrası için geçerli olmak üzere “Şirket, KDV hariç olmak üzere aylık 
hasılatının %5'ini işletme, hasılat payı bedeli olarak Belediye'ye 3 (üç)'er aylık dönemler hâlinde 
ödeyecektir. Ödemeler, üçer aylık dönemi izleyen ayın en geç onuncu günü, bugünün tatile denk gelmesi 
hâlinde tatili izleyen ilk iş günü yapılacaktır.” şeklinde değiştirilmesi hususunun oybirliği ile uygun 
bulunduğuna ilişkin Hukuk - Plan ve Bütçe - Ulaşım Komisyonları Raporu. (Raylı Sistem 
Dai.Bşk.E.1155831) 
 
18. Bayraklı ilçesi, Bayraklı, Çiçek ve Tepekule Mahallelerinin bir kısmını içeren yaklaşık 30 ha.'lık 
alanda İzmir 1 Numaralı Kültür Varlıklarını Koruma Bölge Kurulunun 24/08/2021 tarihli ve 12605 
sayılı Kararı doğrultusunda hazırlanan, Bayraklı Höyüğü (Symrna) 1/25000 ölçekli Çevre Düzeni Planı 
Değişikliği ve Plan Raporunun oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin İmar ve Bayındırlık 
Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1209532) 
 
19. Belediye Meclisimizin 14/10/2022 tarihli ve 05.1250, 05.1251, 05.1252 sayılı Kararları ile uygun 
görülerek onanan ve 13/12/2022 – 11/01/2023 tarihleri arasında askıya çıkarılan, Bornova ilçesi, 
Kemalpaşa ve Gürpınar Mahalleleri, 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı Revizyonu ve İlavesi 
Değişikliğine; Kemalpaşa Mahallesi, 23049 ada, 3 ve 4 parsellerin maliki Fevzi ÇİÇEKÇİ, 23049 ada, 
2 parsel maliki ve 5 parsel maliklerinden Mahmut TEMURTAŞ, 23049 ada, 5 parsel maliklerinden 
Gülay İYİÇALIŞKAN, Ömür İYİÇALIŞKAN ve Mustafa İDUĞ ile Gürpınar Mahallesi, 22620 ada, 4 
parselin maliki Arif TEMURTAŞ adına vekil Av. Naciye GÜR tarafından askı süresi içerisinde yapılan 
itiraza yönelik “söz konusu Önergede sehven ‘22620 ada 4 parselin’ ‘22620 ada 14 parsel’ olarak 
tashih edilmesinin” oybirliği ile uygun bulunduğuna, söz konusu önergeye konu itirazların ise 
oybirliği ile uygun bulunmadığına ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1193307) 
 
20. Bayraklı Belediye Meclisinin 07/02/2023 tarihli ve 2023/40 sayılı Kararı ile uygun görülen; İzmir 1 
numaralı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma Kurulunun 24/08/2021 tarihli ve 12605 sayılı Kararı ile 
sınırları güncellenip sayısallaştırılarak tescillenen 1. ve 3. Derece Arkeolojik Sit Alanı sınırları 
içerisinde sit derece ve değişikliğine yönelik hazırlanan 1/5000 ölçekli Bayraklı Höyüğü (Symrna) 
Koruma Amaçlı Nazım İmar Planı Değişikliği önerisinin 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını 
Koruma Kanunu doğrultusunda Koruma Bölge Kuruluna iletilmek üzere oybirliği ile uygun 
bulunduğuna ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1209564) 
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21. Bayraklı Belediye Meclisinin 07/02/2023 tarihli ve 2023/40 sayılı Kararı ile uygun görülen; İzmir 1 
numaralı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma Kurulunun 24/08/2021 tarihli ve 12605 sayılı Kararı ile 
sınırları güncellenip sayısallaştırılarak tescillenen 1. ve 3. Derece Arkeolojik Sit Alanı sınırları 
içerisinde sit derece ve değişikliğine yönelik hazırlanan 1/1000 ölçekli Bayraklı Höyüğü (Symrna) 
Koruma Amaçlı Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisinin 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını 
Koruma Kanunu doğrultusunda Koruma Bölge Kuruluna iletilmek üzere oybirliği ile uygun 
bulunduğuna ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1209575) 
 
22. Konak Belediye Meclisinin 01/12/2022 tarihli ve 244 sayılı Kararı ile uygun görülen; İzmir 1 
Numaralı Kültür Varlıklarını Koruma Bölge Kurulunun Kararı doğrultusunda Altınordu Mahallesi, 
1542 ada 4 ve 5 parseldeki tescil gösteriminin kaldırılması ile 4 ve 5 parselin kadastral sınırları ile yapı 
kitleleri arasındaki uyumsuzluğun giderilmesine yönelik hazırlanan 1/1000 ölçekli Koruma Amaçlı 
Revizyon İmar Planı Değişikliği önerisi ile 1/500 ölçekli Yerleşim Planı Değişikliği önerisinin; 2863 
sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma Kanunu doğrultusunda Koruma Bölge Kuruluna iletilmek 
üzere oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve 
Şehircilik Dai.Bşk.E.1242639) 
 
IV. TOPLANTIYA KATILAMAYAN MECLİS ÜYELERİNİN MAZERETLERİNİN 
GÖRÜŞÜLMESİ 
 
V. GÜNDEM DIŞI KONUŞMA TALEPLERİ 
 
VI. ÜÇÜNCÜ BİRLEŞİMİN GÜN VE SAATİNİN TESPİTİ VE KAPANIŞ 
 

 
 

 

2. BÖLÜM 
2023 YILI MART AYI II. BİRLEŞİMİ TOPLANTI TUTANAĞI 

 

 

Tutanak No    : 97509404-301.04-3/2                                              Toplantı Tarihi     : 15/03/2023                               
Toplantı Yeri : İzmir Kültürpark Fuar Alanı 4 No’lu Hol               Toplantı Saati       : 18.00 
                           Konak/İZMİR    

                               (İzmir Büyükşehir Belediyesi Meclis Toplantı Salonu) 
 

TOPLANTIDA HAZIR OLANLAR: Mustafa ÖZUSLU, Taner KAZANOĞLU, Serkan KALMAZ, 
İlhan DAL, Fikret AKTAŞ, Mustafa Şafak BARAN, Mümtaz RODOS, Ceyhan KAYHAN, İbrahim 
Ulaş POLAT, Bahar GÜRSUL, Hüseyin ÜNAL, Abdül BATUR, Ali Emrah 
KARAMUSTAFAOĞLU, Şamil Sinan AN, Erhan UZUNOĞLU, Cenap BÖRÜHAN, Asker GÜNEŞ, 
Saadet ÇAĞLIN, Birgül SURAL ÜNER, Murat AYDIN, Nilüfer BAKOĞLU AŞIK, İsmail SARI, 
Yeşim TEKOĞLU, Gamze Gül ÇAMUR, İrfan ÖNAL, Cindi Can POLAT, Ali Rıza KÖÇER, Burhan 
Suat ÇAĞLAYAN, Ali GÜL, Deniz BEKTAŞ, Mithat TEKİN, Ömer ŞENTÜRK, Özkan YILDIZ, 
Sıla İLGİ AKKAŞ, Sultan İPEKLİ AKSOY, Ali YILMAZ, Çağlar GÜLEZ, Halil ARDA, İbrahim 
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ÖZKARA, Necati KIRMAZ, İzel ZENGİNOBUZ DERİNSU, İlhan ÖZKÖSE, Mehmet ERİŞ, Ufuk 
AYKOL, Özay KAPTAN, Mustafa GERÇEK, Nazan DÖNMEZ, Rıdvan KARAKAYALI, Mehmet 
TÜRKMEN, Muharrem BAYRAKTAR, Ali BOR, Musa ÖZCAN, Fatma EKİCİOĞLU, Halil 
ÇULHAOĞLU, Fatma ÇALKAYA, Mehmet Onur Başar ÜÇKAN, Şerif SÜRÜCÜ, Ufuk YÖRÜK, 
Murat CİHAN, Bülent KÖKLÜ, Ertan CERTEL, Dolunay BAYER, İbrahim Halil KILIÇ, Memet 
MALTEPE, Fikriye ARSLAN, Hüsniye YILDIRIM, Hasan KORKMAZ, Berkhan PARLAK, Sefer 
TOPÇU, Aybars YILDIRIM, Fayıka ÖNER, Raşit DİRİM, Hakan BARÇIN, Alp ATAY, Özdem 
Mustafa İNCE, Özan PARLAR, Nilay KÖKKILINÇ, Kazım ÇAM, Ahmet İNANLI, Feridun 
YILMAZLAR, Refik SÜREN, Ruhi SELEK, Alpaslan BİLEN, Raife KARABATAK, Mustafa 
SOLMAZ, Burçin Kevser SEVİL, Mustafa Alper GÜLDALI, Fırat EROĞLU, Selma KISA, Hakan 
YILDIZ, Hıdır ALPTEKİN, Ahmet Uğur BARAN, Dilek YILDIZ, Hüsnü BOZTEPE, Yusuf 
DEMİRCİOĞLU, Ali GÖNEN, Şevket HASIRCI, Murat ÖNCEL, Okan BİLDİRİCİ, Çile ÖZKUL, 
Ayşegül DURAN TÜRKER, Mümin BAYRAM, Mehmet PINAR, Erhan ÇALIŞKAN, Barış 
BÜKÜLMEZ, Semih YALIN, Erol ÇOMAK, Ümit CİNGÖZ, İsmail EKEROĞLU, Ertuğrul AKGÜN, 
Sema YEŞİLÇİMEN,  Hakan ERTANE, Kemal SEVİNÇ, Halil AKBULUT, Sedat SARI, Salih 
Atakan DURAN, Halil Doğukan EROĞLU, Salahattin ŞAHİN, Hakan ŞİMŞEK, Turgut PINAR, 
Hasan ÜNAL. 

TOPLANTIYA KATILAMAYANLAR: Mustafa Tunç SOYER, Erhan KILIÇ, Muhittin 
SELVİTOPU, Mustafa İDUĞ, Yahya YILDIZ, Cemil TUGAY, Mehmet Atilla BAYSAK, Serdar 
SANDAL, Selim Utku GÜMRÜKÇÜ, Sabahattin UÇAR, Oğuzhan ÖZŞAHİN, Erkan ÖZKAN 
(Menderes Belediye Başkan Vekili), Mustafa KAYALAR, Gürsel RÜZGAR, Seda ÖZTÜRE, İsmet 
ORHAN, Ali ENGİN, Onur YİĞİT, Adil KIRGÖZ, Ayhan KAYA, İsmail YETİŞKİN, Muammer 
Ekrem ORAN, Şükrü SÜREROĞLU, Filiz CERİTOĞLU SENGEL, Nuri CAFEROĞLU, Hasan 
UYSAL, Fatih GÜRBÜZ, İlkay GİRGİN ERDOĞAN, İsa NEZİR, Fikret MISIRLI, Fatih TAŞTAN, 
Özgür HIZAL, Özgür Erman ÇAĞLAR, Göksel DİNÇER, Aydın PEHLİVAN (Menemen Belediye 
Başkan Vekili), Metin YAŞAR, Galip ATAR, Hakan KOŞTU, Aşkın UYAR, Orçun ERSEZGİN, 
Ayşegül ALTUĞ, Ali AYYILDIZ, Saliha ÖZÇINAR, Uğur DEMİREZEN, Sadık DOĞRUER, İlhan 
AVCI, Tarkan Fikret ÇALIK, Cüneyt UMUTLU, Serkan ACAR, Eda KILIÇ, Nafiz KÜKLER, Nezih 
ÖZUYAR, Serdar AKSOY, Alpaslan KOPARAL, Murtaza DAYANÇ (Urla Belediye Başkan Vekili). 

I. BAŞKAN TARAFINDAN MECLİSİN AÇILIŞI 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Değerli Arkadaşlar, İzmir Büyükşehir Belediyesi Meclisinin Mart 
Ayı Olağan Toplantısının II. Birleşimini açıyorum. Toplantı yeter sayımız mevcuttur. Dolayısıyla şimdi 
Gündem maddelerimize geçeceğim ama ondan önce… Deprem Bölgemizde Şanlıurfa ve Adıyaman 
illerimizde özellikle yaşanan sel felaketi ve bu sel felaketinde canlarını kaybeden orada ki 
vatandaşlarımız, depremzede vatandaşlarımız için Allah’tan rahmet diliyorum, Milletimizin başı sağ 
olsun. Böyle doğal afetler üst üste geldiğinde yaşadığımız acıları tabii ki katlıyor, hepimizin canını 
yakıyor; ama hep birlikte bu yaraları sarmaya mecburuz ve sarmaya da devam edeceğiz. Dolayısıyla 
İzmir Büyükşehir Belediyesi Meclisinden orada ki vatandaşlarımıza bu duygularımızı iletmekte benim 
görevlerim içinde. Bunun da oradaki arkadaşlarımızın, oradaki vatandaşlarımızın ölenlerin yakınları 
için de bir nebze olsun hafifletici bir etkisi olursa biz de buradan bir hayır duası etmiş oluruz. Hakan 
Bey buyurun. Hakan Bey bir konuyu da belli edecek orada da üzücü bir haber… 
HAKAN YILDIZ: Sayın Başkan, Değerli Meclis Üyeleri hepinizi saygıyla selamlıyorum. Öncelikle 
ben de sizin temennilerinize katılıyorum deprem bölgesinde yine bir acı yaşadık. Orada hayatını 
kaybeden vatandaşlarımıza baş sağlığı dilemek istiyorum. Şimdi, bugün de bizim son Başbakanımız, 
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Genel Başkan Vekilimiz Sayın Binali YILDIRIM Beyefendinin de annesi hakkın rahmetine kavuştular. 
Annemizin mekânı cennet olsun diyorum. YILDIRIM ailesine de Grubumuz adına baş sağlığı 
dileklerimizi iletiyorum, teşekkür ederim. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, bizde buradan Sayın Binali YILDIRIM’a baş sağlığı 
dileklerimizi iletiyoruz ve kıymetli annelerine de rahmet diliyoruz buradan.  
 
II. BAŞKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN ÖNERGELERİN GÖRÜŞÜLMESİ 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, Gündemimizin diğer maddelerine geçiyorum şimdi. Evet, 
Başkanlıktan Gelen Önergelerin Görüşülmesi maddesi. Sayın KÖKKILINÇ? 
NİLAY KÖKKILINÇ: Gündem yayımlandığı için madde başlıklarıyla okunsun, görüşülsün, karar 
bağlansın. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, başkaca bir görüş var mıdır? Başkada bir görüş olmadığına 
göre… Gündem maddelerinin topluca madde başlıklarıyla görüşülüp, oylanmasını oylarınıza 
sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 1? 
NİLAY KÖKKILINÇ: 1. madde Tarım, Orman ve Hayvancılık, acil kaydıyla. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın SEVİL? Sayın ŞAHİN? Sayın SEVİNÇ? Peki, başka bir görüş 
yoksa. 1 no’lu Önergenin Tarım, Orman ve Hayvancılık… İki Komisyonumuza değil mi? 
NİLAY KÖKKILINÇ: İki… Evet, Tarım Komisyonu ve… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Tarım Komisyonu diyoruz… 
NİLAY KÖKKILINÇ: Ayrıca Orman ve Hayvancılık Komisyonu… Yok, tek Komisyon sanıyorum 
Tarım, Orman ve Hayvancılık. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Tarım, Orman ve Hayvancılık tek komisyon. Tek Komisyon bu 
yahu. 
NİLAY KÖKKILINÇ:Tek komisyon evet.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Evet 1 no’lu Önergenin Tarım, Orman ve Hayvancılık 
Komisyonumuza havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile 
kabul edilmiştir,2? 
NİLAY KÖKKILINÇ: Acil kaydıyla.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Acil kaydıyla Değerli Arkadaşlar. Hazırun’u da bu arada çıkartalım 
Arkadaşlar… Arkadaşlar sessizliğimizi muhafaza edersek devam edeceğim. 2? 
NİLAY KÖKKILINÇ: 2 ve 3 Bütçe – Kooperatifler.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: 2 no’lu Önergenin Plan ve Bütçe - Kooperatifler Komisyonlarımıza 
havale edilmesini…  Değerli Arkadaşlar başkada bir görüş var mıdır? Sayın SEVİL? Sayın ŞAHİN? 
Sayın SEVİNÇ? Evet, 2 no’lu Önergenin Plan ve Bütçe - Kooperatifler Komisyonlarımıza havale 
edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. Değerli 
Arkadaşlar madde 3’e geçiyoruz.  
NİLAY KÖKKILINÇ: 3’te… 2 ve 3 birlikteydi Başkan’ım, evet. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: 2, 3 birlikte. 
NİLAY KÖKKILINÇ: Evet. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Ama ben… 
NİLAY KÖKKILINÇ: Yani, 2 ve 3 her ikisi de Bütçe – Kooperatifler. 3’ü de Bütçe, Kooperatiflere 
gönderelim, öyle söyleyelim. Evet. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: 3 no’lu Önergenin Plan ve Bütçe - Kooperatifler 
Komisyonlarımıza havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile 
kabul edilmiştir. 4? 
NİLAY KÖKKILINÇ: Bütçe – Tarım, Orman ve Hayvancılık – Deniz ve Kıyı Alanları… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın SEVİL? Sayın ŞAHİN?  
BURÇİN KEVSER SEVİL: Deniz ve Kıyı Alanları... 
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MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Grup Başkan Vekili yerine. Sayın SEVİL? Sayın ŞAHİN? Sayın 
SEVİNÇ? 4 no’lu Önergenin Plan ve Bütçe – Tarım, Orman ve Hayvancılık Komisyonlarımıza 
havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler…   
NİLAY KÖKKILINÇ: Deniz ve Kıyı Alanları Komisyonu da var… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: İlave olarak Deniz ve Kıyı Alanları Komisyonlarımıza havale 
edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir,5? 
NİLAY KÖKKILINÇ: 5, Hukuk –  Ulaşım. Acil kaydıyla.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın SEVİL? Sayın ŞAHİN? Sayın SEVİNÇ? 5 no’lu Önergenin 
acil kaydıyla Hukuk – Ulaşım Komisyonlarına havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul 
edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 6? 
NİLAY KÖKKILINÇ: 6 – 12, Bütçe. 6 ve 12 dâhil Bütçe. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: 6 dâhil, 12 dâhil?   
NİLAY KÖKKILINÇ: Bütçe. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın SEVİL? Sayın ŞAHİN? Sayın SEVİNÇ? Değerli Meclis 
Üyelerimiz 6 no’lu Önerge dâhil, 12 no’lu Önerge dâhil aradaki tüm Önergelerin Plan ve Bütçe 
Komisyonuna havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul 
edilmiştir. 13? 
NİLAY KÖKKILINÇ:13 – 17 dâhil, İmar. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın SEVİL? Sayın ŞAHİN? Sayın SEVİNÇ? 13 no’lu Önerge 
dâhil, 17 no’lu Önerge dâhil aradaki tüm Önergelerin İmar ve Bayındırlık Komisyonuna havale 
edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 18? 
NİLAY KÖKKILINÇ: Hukuk – Bütçe – Tarım, Orman ve Hayvancılık. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın SEVİL? Sayın ŞAHİN? Sayın SEVİNÇ? 18 no’lu Önergenin 
Hukuk – Plan ve Bütçe – Tarım, Orman ve Hayvancılık Komisyonlarımıza havale edilmesini 
oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 19? 
NİLAY KÖKKILINÇ: Hukuk – Ulaşım, acil. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın SEVİL? Sayın ŞAHİN? Sayın SEVİNÇ? 19 no’lu Önergenin 
Hukuk – Ulaşım Komisyonlarımıza acil kaydıyla havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul 
edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 20? 
NİLAY KÖKKILINÇ: Bütçe. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın SEVİL? Sayın ŞAHİN? Sayın SEVİNÇ? 20 no’lu Önergenin 
Plan ve Bütçe Komisyonumuza havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? 
Oybirliği ile kabul edilmiştir. 21? 
NİLAY KÖKKILINÇ: Bütçe – İklim Değişikliği…  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın SEVİL? Sayın ŞAHİN? Sayın SEVİNÇ? 21 no’lu Önergenin 
Plan ve Bütçe – İklim Değişikliği ve Uyum Komisyonlarımıza havale edilmesini oylarınıza 
sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 22? 
NİLAY KÖKKILINÇ: Bütçe. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın SEVİL? Sayın ŞAHİN? Sayın SEVİNÇ? 22 no’lu Önergenin 
Plan ve Bütçe Komisyonumuza havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? 
Oybirliği ile kabul edilmiştir. Bir ek, okunarak Gündeme alacağımız bir şeyimiz var. Evet, buyurun. 
DİVAN KÂTİBİ: Sayın Meclis Heyetine. İlgide kayıtlı yazıda bahse konu Park ve Bahçeler Dairesi 
Başkanlığına bağlı Kuzey Alanları Bakım Şube Müdürlüğünün sorumluluk sahasında yer alan 
İzmir İli, Karşıyaka İlçesi, Yalı Mahallesi, Filamingo Caddesi, Mavişehir Modem 3 Evleri No:8 
arkasında bulunan ekli uydu görüntüsünde işaretli parka Erol ÖZIŞIKÇILAR Parkı isminin, 5393 
sayılı Belediye Kanunu'nun 18/n maddesi gereğince verilmesi konusunun Meclisimizce incelenerek 
karara bağlanmasını arz ederim. Mustafa Tunç SOYER. Büyükşehir Belediye Başkanı. (Park ve 
Bahçeler Dai.Bşk.E. 1258306) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Evet, Sayın KÖKKILINÇ? 
NİLAY KÖKKILINÇ: Hukuk Komisyonu. 
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MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Hukuk Komisyonu… Uygun mudur Arkadaşlar? Acil kaydıyla… 
NİLAY KÖKKILINÇ: Acil olabilir, evet. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın SEVİL? Sayın ŞAHİN? Sayın SEVİNÇ?  23 no’lu 
Önergenin acil kaydıyla Hukuk Komisyonuna havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul 
edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 
 
III. BAŞKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN KOMİSYON RAPORLARININ 
GÖRÜŞÜLMESİ 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Evet Değerli Meclis Üyeleri şimdi, Komisyon Raporlarının 
Görüşülmesi maddesine geldik. Sayın KÖKKILINÇ? 
NİLAY KÖKKILINÇ: Komisyon Raporlarının da 1. madde, 22 madde dâhil Komisyonlarından 
geldiği şekliyle oylansın diyoruz. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın SEVİL? Sayın ŞAHİN? Sayın SEVİNÇ? Değerli Meclis 
Üyeleri Komisyonlarından gelen raporların 1 no’lu Komisyon Raporu dâhil, 22 no’lu Komisyon 
Raporu dâhil tüm Komisyon Raporlarının Komisyonlardan geldiği şekliyle Meclisimizin oylarına 
sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 
 
IV. TOPLANTIYA KATILAMAYAN MECLİS ÜYELERİNİN MAZERETLERİNİN 
GÖRÜŞÜLMESİ 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Allah Allah… Hızlı gittik herhalde... Toplantıya Katılamayan Meclis 
Üyelerinin Mazeretlerinin kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile 
kabul edilmiştir.  
 
V. GÜNDEM DIŞI KONUŞMA TALEPLERİ 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Gündem Dışı Konuşma Talebi var mıdır? 
KEMAL SEVİNÇ: Yok. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Olmadığına göre, olmadığına göre… Pardon... (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Özür dilerim, Salahattin Bey, 
Salahattin Bey… Arkadaşlar Salahattin Bey Gündem Dışı Konuşma yapmak istiyor. Buyurun 
Salahattin Bey, ondan sonra kapatıyorum arkadaşlar... (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.)  Değerli Arkadaşlar Hazırunu imzalamadan 
çıkmayın, aman ha... 
SALAHATTİN ŞAHİN: Sayın Başkan’ım, Meclis Üyelerim… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Hazırunu imzalamadan…  
SALAHATTİN ŞAHİN: Bürokratlarım, Basınımızın Temsilcileri, İzmirliler hepinizi sevgiyle, 
saygıyla selamlıyorum. Sayın Başkan’ım… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Bir dakika… Sayın ŞAHİN bir dakika… (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Değerli Arkadaşlar bir 
dakika…(Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Değerli 
arkadaşlar, Değerli arkadaşlar… Sayın Meclis Üyeleri, Değerli Arkadaşlar Meclisimiz bitmedi Değerli 
Arkadaşlar… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Değerli 
Arkadaşlar, Değerli Arkadaşlar isim zikretmek istemiyorum lütfen, Meclis bitmedi. Allah aşkına… 
(Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.)Arkadaşlar Meclis 
bitmedi. Bir Sayın Üye, Gündem Dışı konuşma yapmak istedi. Ona söz vereceğim. Ondan sonra da 
Meclisi kapatacağım; ama Meclis bitmedi. Buyurun. Buyurun. 
SALAHATTİN ŞAHİN: Tamam. Evet. Sayın Başkan’ım evet, konuşmamı sürdürüyorum. Sayın 
Başkan’ım bizim söylediklerimize teessür ediyorsunuz ama esasında… Teessür ediyorsunuz ama 
esasında teessüf etmeniz lazım. Bizim sizi eleştirdiğimiz konularda yeterli araştırma yapmadığımızı, 
eleştirilerimizin gerçeği yansıtmadığını, aslında İzmir Büyükşehir Belediyesi olarak bunları yaptığınızı 
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söylüyorsunuz. Lütfen not edin, tek tek cevaplamanızı istediğim şeyleri ifade edeceğim. Bir; 2012 
yılında Çevre ve Şehircilik Bakanlığı İzmir Büyükşehir Belediyesi 21 ilçeyi riskli bina… İzmir 
Büyükşehir Belediyesi ve 21 ilçeyi riskli bina ve riskli alan tespiti konusunda yetkilendirdi. Bugüne 
kadar kaç riskli bina, kaç riskli alan tespiti yaptınız? Yine devam ediyorum. İki; Gaziemir, Aktepe-
Emrez Kentsel Dönüşüm Alanının bütüncül imar planlarını 12 yıldır neden yapılmadı? Üç; riskli bina 
tespitleri için apartmanının tamamından oybirliği ile karar istiyoruz. Oysa 6306 sayılı Kanunun 
Uygulama Yönetmeliğinin ilgili maddelerince;“10 kattan az binaların sadece zemin katından bir 
malikin müracaat etmesi yeterlidir.” Neden oybirliği talebinde bulunuyorsunuz? Çünkü amacınız riskli 
bina tespiti yapmak değil. Dört; İzmir Büyükşehir Belediyesi olarak Çevre ve Şehircilik Bakanlığının 
yayımladığı Kentsel Dönüşüm Strateji Belgesi hazırlanmasına ilişkin ilke ve esaslar doğrultusunda, 
Kentsel Dönüşüm Strateji Belgesi hazırlandı mı? Hazırlandıysa tarihi nedir? Bunların hepsinin 
cevabını istiyorum. Beş; Deprem Master Planının hazırlandığı tarih nedir? En son güncellendiği tarih 
nedir? Altı; 30 ilçeden bina envanteri tamamlanan ilçeler hangileridir? Bu çalışmalar ne zaman 
başlamıştır? 30 ilçenin tamamlanması için öngörünüz nedir? Yedi; asli görevi olan yol ve asfalt işlerini 
dahi beceremeyen İZBETON kooperatiflerin iş bitirmemesi, işi bitirmemesi durumunda nasıl bir 
önlem almayı öngördüğü hakkında bilgi istiyorum. Çünkü Sayın KILIÇDAROĞLU’nun katılımıyla 6 
ay önce Gaziemir Aktepe-Emrez’de yaptığınız temel atmama töreni buna en güzel örnek. Kooperatif 
İKSA yapmadığı için Altan Aydın Caddesi’nin 2 şeridi inşaat alanına göçtü. Dolgu zemin üzerinde 15 
kat bina yapmaya çalışıyorsunuz ama vatandaşa hakkını 2 kat üzerinden veriyorsunuz. Bu lastik, bu 
yükü taşımaz Sayın Başkan’ım. Bugün olmasa yarın patlar. Yine Uzundere’de Belediyemize ait 
konutların 30 Ekim Depreminde evlerini kaybeden depremzedelere uygun fiyat ve uzun vadeyle 
satışını talep ettiğimiz Önergemizin akıbeti nedir? Evet, bunları belirtmek istedim. Teşekkür ederim 
Sayın Başkan’ım. (4 dakika 43 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın ŞAHİN’e teşekkür ediyorum. Buyurun Sayın AYDIN. Değerli 
Arkadaşlar lütfen imzalarımızı bir atalım. (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Peki 
HÜSNÜ BOZTEPE: Grup Başkan Vekili tabii en son… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Buyurun Sayın BOZTEPE, buyurun. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Sayın Başkan, Değerli Meclis Üyeleri bende tüm Meclisi ve sizi sevgiyle 
selamlıyorum. Deprem Bölgesindeki daha önce yaşanan afetten sonra bugün de yaşanan yine bir sel 
felaketinden dolayı bölgede vefat eden tüm vatandaşlarımıza Allahtan rahmet diliyoruz. Kayıp ve 
yaralı olan varsa da onları da bir an önce bulunmasını ve Allah’tan şifa diliyorum. Sayın Başkan, 
bundan daha önce Karşıyaka Belediye Başkanı sizin de Meclis Üyesi olduğunuz Grup Başkan 
Vekilinin de Karşıyaka Meclis Üyesi olmasından dolayı bugün ben burada bir hatırlatma gereği 
duydum. Gerçi sanırım Ahmet Uğur BARAN Karşıyaka’da konuştu. Bu daha önce Karşıyaka Belediye 
Başkanının yaptığı bir talihsiz açıklamadan dolayı ben de bölgede ikametgâh ettiğimden dolayı ve 
orada sık sık gelen şikâyetlerden ve oradaki bütün insanları nasıl ki bir korku sardığını da burada bir 
belirtmek istiyorum. Sayın Başkan o konudan, o konuşmadan sonra “Bostanlı ve Mavişehir’i 
taşıyoruz.” kelimesi iş bilmezliğin dışında hiçbir şey değil. Yani bölgede yaşanan insanların sayısı 
tahmin ediyorum ki eğer ki Bostanlı, Mavişehir dediği zaman bunun içine Donanmacı Mahallesi’nden 
tutun Aksoy… Çünkü hepsi aynı şekilde bir zemin. Kalkıp da, işte Tersanesi, Tunası, Donanmacı 
Mahallesi, Emek Mahallesi… Emek değil de Aksoy Mahallesi. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Aksoy… 
HÜSNÜ BOZTEPE: Bunların hepsi aynı zemin, aynı bölgede ve şimdi burada taşımak gibi bir söz 
sarf etti tabi herkes tedirgin oldu. Biliyorsunuz genellikle bizim o bölgelerde, bloklarda ve sitelerde 
yaşayan insanların grup, Whatsapp Grupları var. Oradaki feryatları, figanları, nasıl isyan ettiklerini ve 
insanlar buna gerçekten de sanki yarın gelecekler, bizi bu evlerimizden alacaklar, bizi çıkaracaklar ve 
binalarımızı yıkacaklar gibi bir korku sardı. Ve bundan sonra da; “İşte ben tam o şekilde söylemedim.” 
gibi bir açıklamayı da basına değil toplantılarda yaptı. Yani özel toplantıları yaptı. Bunlar da Whatsapp 
Gruplarında anlatıldı. Fakat bu konuyla ilgili gerçekten de Belediye Başkanı’nın detaylı bir açıklama 
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yapması gerekiyordu, çok talihsiz bir açıklama. Kim eğer ki önüne o kâğıdı koyduysa Sayın Başkan ya 
da o bilgileri kim Sayın Başkan'a verdiyse yanlış, Başkanı yanlış yönlendirmişler. Sayın Başkan bu 
konuyla ilgili ikiniz de Karşıyaka Meclis Üyesisiniz. Hepiniz Belediye, Büyükşehir Belediye Meclis 
Grup Başkanısınız biriniz de Meclis Başkan Vekilisiniz bu yapılan talihsiz açıklamayla ilgili bazı 
konular konuşmanızı istiyorum. Birde en son Meclis’te gene Sayın Belediye Başkanımız Tunç 
SOYER maliyetlerle ilgili; “Biz %1 ile çalışıyoruz.” Yani, “Biz maliyetleri burada çok düşürüyoruz.” 
gibi sözcükler kullandı. Tabii ki en son söz Büyükşehir Belediye Başkanı konuştuğu için biz de o gün 
kendisine cevap veremedik. Fakat bugün burada kamuoyunu bilmesini istiyorum. Sayın Başkan, 
Değerli Meclis Üyeleri öyle %1’le falan çalışma yok. Bakın, ben daha önce yine söyledim. Bir kez 
daha söylüyorum buradaki verilen işler şöyle; ilk önce biz burada bir araziyi İzmir Büyükşehir 
Belediyesi'nin herhangi bir firmasına veriyoruz. Bu İZBETON’dur ya da Ege Şehir Planlama, İzmir 
Ege Şehir Planlaması’dır ya da bir başka bir yine İzmir Büyükşehir Belediyesi'nin bir şirketidir. Biz bu 
yeri verdikten sonra aynı şekilde bu şirket de burayı özellikle buradaki bu işleri yapan arkadaşlarımız 
lütfen iyi dinlesin ve hesaplarını yapsınlar. Bu şirket de herhangi bir ihale yapmadan bir kooperatife 
birileri tarafından, bazı arkadaşlar tarafından… Hatta bazılarının işte kooperatifin bugün kurulup 
hemen yarın işi aldığını da biliyoruz. O da %50’dir, %35’dir gibi rakamlar var, %35’le alınan var. 
Mesela Çiğli, %35’le verildiğini bize söylendi. Doğru olmayabilir. Sanırım bugün olmadı ama 
herhalde Cuma günü burada bir Ege Şehir Planlama bize bir sunum yapacaktı. Sanırım cuma günü 
yapacaklar. Bu konuyla ilgili de detaylı bilgi istiyoruz. Devam ediyorum... Kooperatif aldıktan sonra 
kooperatif burayı herhangi bir müteahhite veriyor. Bakın, iş bitirmesi olmayınca… Geçen gün 
Başkan’da söyledi. İş bitirmesi olmayınca işi yapamıyor. Kim yapacak yine burayı? Yine bir 
müteahhit yapacak. Yani iş bitirmesi olan bir müteahhit yapacak. Kimle sözleşmeyi yapıyor? 
Kooperatifle. Kooperatif kimle yapıyor? Belediyenin bir şirketiyle. Belediyenin şirketi kimle yapıyor? 
İzmir Büyükşehir Belediyesiyle. Şimdi burada sonuçta zincirlenme olunca bunun tek sorumlusu İzmir 
Büyükşehir Belediyesi oluyor. Peki, burada en çok zararı kim görecek? Kooperatifteki en son halka 
olan vatandaşımız. Yani, İzmir Büyükşehirin garantöründe olan bir kooperatifin gidip; “Ben burada 
ucuz konut sahibi olacağım.” düşüncesiyle üye olan Kooperatif Üyesi. Verilen rakamlar, rakamları 
tamamen düzelterek söylüyorum. Düz rakam söyleyeyim, 1 milyon lira gibi bir rakam diyelim 
söyleniyor. Oysa 1 değil buranın sonuçta 4,5 – 5’lerde biteceğini tahmin ediyorum. Ve bu ihale 
kooperatifle, en son müteahhitle yapılınca burada Bayındırlık Birim Fiyatları uygulanıyor. Bayındırlık 
Birim Fiyatlarını buradaki Müteahhit Arkadaşlarımız, İnşaat Mühendisi Arkadaşlarımız, Mimar 
Arkadaşlarımız, Teknik Arkadaşlarımız, İzmir Büyükşehir Belediyesinin Genel Sekreterinden tutun, 
Genel Sekreter Yardımcıları… Fen İşleri Dairesi'nden tutun, bütün arkadaşlarımız nasıl olduğunu, hak 
edişlerinin ne biçimle yapıldığını en iyi bilen insanlardır. Burada, Bayındırlık Birim Fiyatları artı 
%1’le pardon, %10’la veriliyor. Yani bir işi yapıyorsunuz, Bayındırlık Birim Fiyatlarını açıklandığı bir 
rakamın üstüne %10 koyuyorsunuz ve hak edişi o şekilde ödüyorsunuz. Peki sadece orada mı kalıyor? 
Bir de aynı şekilde örneğin, diyelim ki; bir ay arayla bir hak ediş yapılmışsa bir ay içinde eğer ki 
akaryakıta ya da çimentoya ya da mıcıra ya da herhangi bir şeye, iğnesinden tutun, bilmem ipliğine 
kadar… Hak edişte ne varsa bunların da fiyat farkları ödeniyor. Değerli Arkadaşlar bakın, biz hepimiz 
biliyoruz. Eski yıllarda, geçmiş yıllarda enflasyonlar çok yüksekti, tamam. Bu 2 yıldır ya da 1,5 yıldır 
bizim ülkemizde de enflasyon tekrar yükseldi; ama bu hak edişleri bu şekilde yapılması ne demek 
biliyor musunuz? Hani Sayın Başkan dedi ya “Biz %1’le yapıyoruz.” diye. Belki belediye şirketi 
%1’le, kârla, %1 kârla yapıyor olabilir; ama esasen %1’le değil. Ben böyle bir hesap yaptığımda %50 
gibi… Yani bir hak ediş, bir müteahhit hak edişi yaptığı zaman eğer elli milyonluk bir hak ediş 
yapıyorsa inanın ki bunu… Yani söylüyorum ve diğer bu işi bilen arkadaşa sorun. Bunun elli milyon 
lirası direkt bir kârdır. Yani aslında, yani aslında kooperatif üyesi olan en son halka, kooperatif üyesi 
olan kişi bir konut… Başkan’ın deyimiyle bir konut kendine ve bir konutta dönüşüm sahibi olan 
vatandaşın yaptığını söylüyor. Öyle değil. Bir konutu kendine yapıyor, bir konutunu dönüşüm hak 
sahibine yapıyor. Bence bir konutta diğerlerine gider, kâr olan yani bir kâr, ortadaki bir kâr olan 
konuma gidiyor. Bunu burada bir telaffuz etmek istedim. Bu konuda Sayın Başkan’ım özellikle ama 
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Karşıyaka Belediye Başkanımızın yaptığı açıklamayla ilgili burada kamuoyuna sizler ya da Grup 
Başkan Vekili Karşıyaka Belediye Meclisi olduğunuzdan dolayı bir açıklama yaparsanız… Çünkü 
devamlı, siz de bölgede oturuyorsunuz, vallahi devamlı söylüyorlar, yani soruyorlar. Burada bir 
açıklama yaparsanız seviniriz. Hepinize sevgiler, selamlar sunuyorum. Sağ olun. (8 dakika) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Teşekkür ederim. Sayın AYDIN, buyurun. 
MURAT AYDIN: Sayın Başkan’ım, Değerli Meclis Üyeleri, hepinizi saygıyla selamlıyorum. 
Uzatmamaya çalışacağım.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Bir dakika. Sayın AYDIN'dan sonra ben birkaç şey söyleyeceğim ve 
kapatacağım Arkadaşlar. Sanıyorum başka da şey yoktu, buyurun… 
SALONDAN: Umarım sataşma olmaz… 
MURAT AYDIN: Yok sataşma değil cevap vereceğim için, muhataplarına cevap vereceğim için… 
Bu herhalde cevabı da sataşma saymazlar. Şimdi Hüsnü Bey söyledi, Karşıyaka'da oturuyormuş, 
Karşıyaka'nın derdiyle bu kadar dertleniyormuş. Kendisini 2024 Yerel Seçimlerinde Karşıyaka 
Belediye Meclis Üyeliği adaylığına bekliyorum. Çünkü buradaki meselesini… (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Belediye Başkanı Adayı da olabilir, 
memnun olurum.  
SALONDAN: Hüsnü Ağabey kaybedeceği işe girmez. 
MURAT AYDIN: Buradaki şey şu; hani açıklama, bu konuyla ilgili açıklama kendisi Karşıyaka 
Belediye Meclis Üyesi olmadığı için Sayın Başkan’ın bu konudaki açıklamayı Sayın BARAN'ın 
sözleri üzerine Meclis’te yaptığını hatırlatmak isterim. Yani eğer kendisi Karşıyaka Meclisi Üyesi 
olsaydı o açıklamayı bizzat orada dinlerdi zaten. İkincisi; şimdi bir şey söylüyor, “1 milyon liraya olan 
şey bence, benim tahminimce 4 milyon olur.” Biz burada sizin tahminlerinizle ilgilenmiyoruz. Biz 
sizin tahminlerinizle, vehimlerinizle, sanılarınızla ilgilenmiyoruz. Ve şimdi diyorsunuz ki; “İşi bilen 
arkadaşlar bunu anlatsın.” O zaman siz konuşmayın, işi bilen arkadaşlarınız konuşsun, onlar bizi 
bilgilendirsin. Biz burada sizin tahminleriniz, vehimleriniz, iş konusundaki öngörülerinizle üzerinden 
bir tartışma yapacaksak ya da “Mahallede şöyle konuşuluyor, elalem böyle diyor.”  Üzerinden bir 
tartışma yapacaksanız bunun bir anlamı burada olmaz. Karşıyaka Belediye Başkanı da bu Belediyeyi 
yönetenler de İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı da Yöneticileri de Cumhuriyet Halk Partisi Grubu 
da iş bilmezlik tanımının içerisine girmezler. Bu sözü de kendilerine iade ederim. İkincisi; Sayın 
ŞAHİN, gerçekten merak ediyorum konuşma metninizi kim yazıyorsa beni onunla irtibatlandırın 
Gerçekten söylüyorum bunu, samimiyetle söylüyorum... (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.)  Hayır irtibatlandırın. Ben, önceden benimle bir 
konuşsun ya da… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.)  
Bakın, hayır bakın tamam birlikte de yazarız sorun yok. Hani bilgi istiyorsanız verelim sorun yok. 
Bakın diyorsunuz ki; “Hangi ilçede kaç bina envanteri tamamlandı söyleyin.” Burada üç kere söyledi 
Başkan. Sosyal medyada söyledi, basın açıklamalarında söyledi. Siz diyorsunuz ki, hala diyorsunuz ki; 
“Kaç bina?” Söyledi. Bayraklı tamamlandı 32 bin bina, Bornova'daki 60 bin bina devam ediyor. Sonra 
da işte Konak vesaire devam edecek. Bakın bunu yetersiz bulabilirsiniz. “Daha hızlanın.” diyebilirsiniz 
elbette. Ama şimdi, “Benim bu konuda bilgim yok.” diyorsanız siz bu Meclis’in en devamlı 
Üyelerinden birisiniz, her Meclis Oturumunda buradasınız, Sayın Başkan'ın konuşmalarını 
dinliyorsunuz. Bakın, başka bir şey söyleyeceğim; “Bizim verdiğimiz önerge ne oldu?” dediniz. Sizin 
de oyunuzla bu önerge Komisyona havale edildi. Bunu biliyorsunuz ve bu Önerge şu an Komisyonda 
konuşuluyor. Diyorsunuz ki; “Benim önergem ne oldu? Bilgi verin.” Yahu siz gönderdiniz 
Komisyona. Yani hepimiz beraber gönderdik. Yapmayın ne olur.  
SALAHATTİN ŞAHİN: Bayağı oldu… 
MURAT AYDIN: Bayağı oldu. Bakın şunu söyleyin, deyin ki; “Benim önergemi şu tarihte 
Komisyona gönderdiniz, çok oldu. Bunu neden bir an önce getirmiyorsunuz?” deyin. Bak bu 
saygıdeğer bir şey ama “Benim önergem ne oldu?” derseniz, ben de derim ki size; “Siz bu Mecliste 
yok musunuz?” derim. Gözünüzü seveyim. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın Hatip, Başkan’a doğru hitap eder misiniz? Lütfen. 
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MURAT AYDIN: İkincisi; “Yani asli görevini yapamayan İZBETON nasıl bitirecek? Bize bilgi 
versin. Yani önergemizin akıbeti nedir? Hangi binada kaç…” yani alabildiğim notlar bunlar. Yani çok 
rica ediyorum Sayın Başkan. Yani hep hep şunu anlatmaya çalışıyorum. Eleştiri haktır ve değerlidir, 
bizi geliştirir; Ama şimdi var olan bir şeyi de yokmuş gibi anlatırsanız burada ki Pazartesi günkü 
konuşmasının üzerine benim; “Yahu siz bunları görmediniz mi?” dediğim şeyleri saymadı bakın yine 
burada. Çünkü yapıyoruz bunları. Tekrar söylüyorum, elbette ki Muhalefet Meclis Üyesi ve Grup 
Başkan Vekili sıfatıyla elbette ki İzmir Büyükşehir Belediyesinin icraatlarını yetersiz bulabilir, yavaş 
bulabilir, eksik bulabilir. Ama “Bunlar yok, bunlar yapılmıyor ya da benim önergem ne oldu? Bana 
bilgi verin…” Ya bu Önergeyi burada hepimiz oy birliğiyle Komisyona havale ettik. Komisyonunda 
bir çalışma takvimi var. O Komisyonda Cumhur İttifakından Arkadaşlarımız da var. Komisyonun 
akıbetini de biliyorlar ne aşamada olduğunu. Muhtemelen Cuma günü gelecek buraya. Yani şunu 
anlatmaya çalışıyorum; biz birbirimizle konuşabilen insanlarız. Bütün Grup Başkan Vekilleri 
birbirimizle her zaman konuşuyoruz. Bir sorun olduğunda çözmeye çalışıyoruz… (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Hayır… Bakın Önergesini takip 
etmesine saygı duyarım da “Nerede?” demesine gerek var mı? Komisyonda. Cevabını söyleyeyim, 
Komisyonda. Neden Komisyonda? Bu Meclis oy birliğiyle Komisyona havale ettiği için Komisyonda. 
Diğer bütün Önergeleri Komisyona havale ettiği için o Önerge de Komisyonda, buraya gündeme 
geldiğinde konuşacağız, tartışacağız. “6306 sayılı Yasada bir kişi siz neden oy birliği istiyorsunuz? 
Sizin derdiniz binaları, riskli bina tespit etmek değil.” Ne bizim o zaman derdimiz? Derdimiz ne 
bizim? Şimdi Sayın ŞAHİN, 6306 sayılı Yasa bunu düzenlemiş. Bizim burada yapmaya çalıştığımız 
şey Yasada düzenlenmeyen bir şey olduğu için… Bakın, hukukçu arkadaşlarımız var. O binanın ortak 
alanında yapılacak incelemeyi ancak o ortak alanı kullanma hakkına sahip kat maliklerinin kararlarıyla 
yapabiliriz, yoksa gidip insanların evine giremezsiniz. Yasa yok, söyledim. “Çıkarıyorsanız 2 ayınız 
var, çıkarın. Değilse biz çıkaracağız zaten.” dedim. Yani bunu o gün de söyledim. Şimdi, bunu tekrar 
mı söyleyeyim? İzmir Büyükşehir Belediyesi, insanların evine kafasına göre girip, inceleme yapamaz 
ki. O yüzden bunu getiriyoruz, düzenleme o yüzden böyle. Örnek veriyorum, dedik ki; “1 kişinin 
başvurusu yeter.” dedik, burada Meclis böyle bir karar aldık. Gitti bizim arkadaşlarımız, oradaki bina 
sahipleri dedi ki; “Giremezsiniz.” Nasıl gireceğiz? Mülkiyet hakkı denen bir şey var, özel hayatın 
gizliliği diye, konut dokunulmazlığı hakkı diye bir hak var, bunların hepsi anayasal hak ve bunlar 
ancak yasayla düzenlenebilirler... (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan 
sesler ve sözler.) Alt, alt… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve 
sözler.) Efendim?  
HÜSNÜ BOZTEPE: Bir daire yapması yeterli değil mi? 
MURAT AYDIN: Hayır efendim, değil. Bakın, değil. Değil, 6306’da evet, öyle; ama 6306’nın 
dışında bir şeyden konuşuyoruz biz burada. Şimdi, bu ikisinin aynı şey olduğunu biliyoruz, aynı şey 
olmadığını biliyoruz. Şimdi, bu bilgiden, yani bu bilgi eksikliğinden hareketle, “Sizin amacınız riskli 
bina tespit etmek değil.” diye bir itham yapılmaz bu Meclis’te yani. Ne o zaman bizim amacımız? 
Teşekkür ederim. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki. Değerli Arkadaşlar… Buyurun, buyurun. 
HAKAN YILDIZ: Sayın Başkan, burada mesele her Meclis Üyesinin kendine has bir üslubu ve bir 
tarzı var. Temele baktığımız zaman, Hüsnü Bey’in tarzı, kendine göre söylemleri, Salahattin Bey’in 
farklı, Murat Bey’in farklı; ama temelde, Muhalefet olarak ortaya koyduğumuz şey; birtakım eksik ve 
sorunların, yarın belediyemizi daha ciddi problemlerle karşı karşıya getirme riski. Şimdi, biz mesela şu 
Hüsnü Bey’in değindiği noktayı, Cumhuriyet Halk Partisi Grup Başkan Vekili atlayarak gitti, mesela 
Karşıyaka’da Sayın Başkan’ın kullandığı ifadeyi tehlikeli buluyoruz. Evet, sıvılaşma riski olan 
İzmir’in birçok bölgesi var; ama, ama… 
MURAT AYDIN: Burası Karşıyaka Meclisi değil, onu anlatmaya çalıştım yani. Bunu anlatmaya 
çalıştım.  
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HAKAN YILDIZ: Sayın… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Değerli Arkadaşlar… 
HAKAN YILDIZ: Murat Bey, ben nezaketle… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Hakan Bey, buyurun. Murat Bey… 
HAKAN YILDIZ: Murat Bey, şunu söylemeye çalışıyorum. Bakınız… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Hakan Bey, buyurun, buyurun. 
HAKAN YILDIZ: Şimdi, şu yaklaşım da doğru değil… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Buyurun.  
HAKAN YILDIZ: Yani “Burası Karşıyaka Meclisi değil.” dersek, doğal olarak “Karşıyaka nerede?” 
diye sorarız. Karşıyaka, İzmir’in sınırları içerisinde, çok önemli bir ilçemiz ve merkez ilçemiz. Nüfus 
yoğunluğu bakımından da 2. ya da 3. sırada yoğunluğu olan bir ilçemiz. Doğal olarak ve bakın, o 
kadar iç içe geçmiş bir alanda yaşıyoruz ki, mesela Hüsnü Bey Çiğli’nin Meclis Üyesi; ama 
Karşıyaka’da oturuyor. Bu Meclis’te de birçok Meclis Üyemiz, birçok farklı ilçenin Meclis Üyesi 
sıfatıyla bulunmakla birlikte, eminim ki ikametgâhları Karşıyaka’da. Doğal olarak siz, günün sonunda 
baktığınızda İzmir Büyükşehir Belediyesi Meclis Üyesi sıfatımızla İzmir Kentinin bir meselesini 
söylüyoruz. Ben geçen Pazartesi günü Meclis Grubu’nda da aynı ifadeyi kullandım. Bizler, siyaset 
makamında bulunan insanların, hele hele Belediye Başkanı olmuş, kenti yönetmeye, kentin Şehr-i 
Emin’i olmaya layık görülmüş şahısların, kullandıkları ifadelerin çok hassasiyet taşıması gerekiyor. 
Eğer siz, binlerce insanın yaşadığı, bırakınız başka bir alanı söyleyeyim; İzmir’de gayrimenkul değeri 
bakımından en yüksek bölgeyi, siz bu ifadeyi kullandığınız günden itibaren bir; vatandaşın can 
güvenliği riskini taşıtıyorsunuz, iki; bölgenin, o vatandaşın gayrimenkulünün değerleriyle 
oynuyorsunuz. Doğal olarak bu bir, sorumluluk taşıyan bir insanın yapmaması gereken bir durum. 
Çünkü siz bölgenizle ilgili bir analizi çok negatif bir şekilde ortaya koyuyorsunuz. Kaldı ki burada 
inşaat mühendisi arkadaşlarımız var. Meslek olarak da bu sektörde faaliyet gösteren bir insanım. İnşaat 
tekniği bakımından doğru binalar inşa ettiğinizde, bunun kalıcı, birçok depreme karşı dayanıklı 
olduğunu biliyoruz. Doğal olarak burada birazcık araştırarak, bakarak konuşmamız lazım. Biz buna 
değiniyoruz, bunu ortaya taşıyoruz. Bunu eleştirdiğimiz için takdir edersiniz, seversiniz, sevmezsiniz; 
ama bundan dolayı, “Metni kim yazıyor, kim yazmıyor?” demeyi de şık bulmuyorum. Neticede Sayın 
Grup Başkanıdır, ifadelerini çok net ifade eder. Burada bu ifadeyi kullanmayı de ben Murat Bey’in 
kimliği açısından çok kendisine uygun bulmadığımı belirtmek isterim… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
MURAT AYDIN: Cevap o versin canım, sen niye veriyorsun ki onun yerine cevap?  
HAKAN YILDIZ: Sayın Başkan, ben genel olarak ifade ediyorum.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Buyurun, buyurun. 
MURAT AYDIN: Cevabı o versin canım. 
HAKAN YILDIZ: Sayın Başkan, ben size hitaben konuşmaya devam edeyim... (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Buyurun. 
HAKAN YILDIZ: Şimdi, mesela Hüsnü Bey’in, Hüsnü Bey’in ortaya koyduğu kooperatiflerle ilgili 
mesele; bakınız, Hüsnü Bey bunu kendi tarzıyla, üslubuyla ifade eder. Asıl özeti şudur: biz diyoruz ki 
ilk günden itibaren; kooperatif meselesinde biz, sıkıntılı bir süreci yönetiyoruz. Neden? Ana 
sorumlunun İzmir Büyükşehir Belediyesi olduğu bir yapıda, bizim oybirliklerimizle verdiğimiz, 
oybirliğiyle verdiğimiz yetkiyi kötü kullanarak, ihalesiz yöntemlerle, kooperatifler adı altında yeni 
kurulmuş, yeterliliği tartışılmaya açık olan yapılara biz yerleri de teslim ediyoruz. Sorumluluk daha 
hâlâ Büyükşehir’in üzerinde duruyor ve dönüyoruz, bakınız, bu bir kamu binası, kamu alanı, kamu 
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zararı olarak tartışabilirsiniz. Bir de bu kooperatife, bizim kurumsal kimliğimize inanarak üye olan 
vatandaşlarımız var ve bunlar, bugün öngörülen maliyetlerle, bir maliyet ilan ediyorsunuz; ama o 
maliyetin ne kadar gerçekçi olduğu tartışma konusu ve günün sonunda vatandaşlarımızın mağdur olma 
riski devam ediyor ve Pazartesi günkü Meclisimizde, Sayın Grup Başkan Vekilimiz Özgür Bey, 
mevcut ihalesi yapılmış yerlerin inşaat seviyelerini ortaya koydu. Bunu Sayın Başkan, inandırıcı 
bulmamış olabilirsiniz, Cumhuriyet Halk Partisi Grubu inandırıcı bulmamış olabilir; ancak gerçek olan 
bir tablo vardır. Bu binalar ve bu kooperatif yerleri bellidir, inşaat seviyesini de her bir giden 
vatandaşımız çok rahat görebilir. Her Meclis Üyemiz de çok rahat görebilir. Doğal olarak bir kez daha 
tekrar etmek istiyorum. İlk gün de söyledik yine söylüyoruz. Kooperatif sürecimizin yarın 
Belediyemize karşı maddi manevi yükümlülükleri olacaktır. Maddi yükümlülükler; bu inşaatlar 
tamamlanmayacaktır, manevi yükümlülükler de kurumsal kimliğimize inanmış insanlarımızın mağdur 
olacağıdır. Şimdi bunu söyledik diye dili üslubu farklı bulabilirler; ama biz bunu söylemeye devam 
edeceğiz. Şimdi bu noktada baktığımız zaman her şeyden önce 6306 sayılı Yasanın getirdiği haklar 
vardır, 5393 sayılı 73. maddesi kapsamında yaptığımız düzenlemeler vardır, orada ben Murat Bey’e 
katılıyorum. Yani bu anlamda baktığımızda iyi niyetle yapıyoruz belki ama o gün de söyledim, yine 
tekrar edeyim ben; yaptığımız bu çalışmaların sonuçları ne olacak? Şimdi Bayraklı’da tespit ettiğimiz 
binalarla ilgili ne yaptırım yapacağız Murat Bey? Yani bir işe soyunduk, çıktık çok güzel; ama siz 
hukukçusunuz, Mevzuata hâkimsiniz şimdi tespit ettiğiniz binalarla ilgili hangi işlemi yapacak Sayın 
Büyükşehir Belediyemiz? Şimdi kendine bir alan açtı, bu alanda tespitler yaptı. O binada tespit 
ettiğimiz vatandaşlara ne yapacağız? Nasıl bir yol haritası var? Dönüşümü ile ilgili ne planlıyoruz? 
Yarın şunu mu diyeceğiz? “Yasa bize yetki vermiyor ve biz bunu yaptık.” Rahat olsunlar. İki ay sonra 
da biz yasaları yapmaya devam edeceğiz o konuda rahatız. Biz 5 yıl daha bu ülkeyi, Allah’ın izniyle 
yönetmeye sorunlarını çözmeye devam edeceğiz... 
MURAT AYDIN: Yönetemediniz ama... 
HAKAN YILDIZ: 20 yıldır nasıl bu ülkenin umutsuz denilen tüm sorunları çözmüş bir iktidarın 
mensubu olarak… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Evet.  
HAKAN YILDIZ: Biz bunu yapmaya devam edeceğiz. Ama ben mesela şunu hatırlatmak isterim son 
kez. Şimdi, geçen Pazartesi günkü bir oturumda Sayın AYDIN dediler ki; “Nasıl araçların iki yılda bir 
vizeleri varsa bu vizelerle ilgili de binaların da böyle vizeleri olması lazım.” Çok da mühim, doğru bir 
şeydir. Ama şu soruyu sorarım. Kişinin eylemidir, söylemi değildir icraatı. Şimdi her tarafından 
negatif baktığımız, karşı çıktığımız İmar Barışı tartışmaları yaptık. O gün de belirttim. “İmar Barışı, bir 
sonuçtur neden değildir.” dedim. Ama aynı eleştirdiğimiz, karşı çıktığımız ya da bugün için olmasını 
arzu etmediğimiz bu Yasanın bir maddesi vardı. Bir vatandaş İmar Barışı Belgesi aldığında bu 
vatandaşın güçlendirme yapma hakkı vardı. Bu vatandaş bu belge ile kime başvuruyor. Geliyor 
Belediyelerimize başvuruyor. Niye? Çünkü aykırılığı varsa aykırılığı ile ilgili başvuruyor. Tutanağını 
kaldırmak için başvuruyor. Şimdi, “Aynası iştir kişinin lafa bakılmaz.” Şimdi sorarım derim ki; “Böyle 
bir vize hayaliniz varsa 4 yıldır İmar Barışı’nda 2018’den itibaren, İmar Barışı’ndan İlçe 
Belediyelerinize başvuran bu binaların bu ilgili maddeden dolayı güçlendirme yapıp yapmadığıyla 
ilgili herhangi bir inceleme yaptınız mı?”  
MURAT AYDIN: Başvurma var mı?  
HAKAN YILDIZ: Siz yapabilirsiniz resen kanun bu hakkı size getiriyor. 
MURAT AYDIN: Hangi maddesiyle? 
HAKAN YILDIZ:  Tabii ki başvuru var. Vatandaş size geliyor…  
MURAT AYDIN: Hangi maddesiyle veriyor söyle? 
HAKAN YILDIZ: Bakın şöyle söyleyeyim çok basit.  İlgili kanunu okursanız maddeyi görürsünüz.  
MURAT AYDIN: Biliyorum canım sen söyle. Diyorsun ya; “Şu madde diyorsun.” söyle maddesini 
yahu. “Var bu yetkisi” diyorsun, söyle.  
HAKAN YILDIZ: Bakın, ben şunu söyleyeyim size hitaben yine. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Evet buyurun.  
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HAKAN YILDIZ: Ben aynı nezaketi konuşurken gösteriyorum ama… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Buyurun.  
MURAT AYDIN: Ben gösteremeyeceğim aynı nezaketi…  
HAKAN YILDIZ: Murat Bey tabii şimdi sorularımıza cevap veremediği için böyle sataşmayı tercih 
ediyor… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Kendi 
takdiri.  
MURAT AYDIN: Yok söyle, maddesini söyle canım yani, o maddeyi söyle. 
HAKAN YILDIZ: Bakınız ben madde olarak şunu söylüyorum. Çıkan İmar Barışı Kanununun… 
(Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Bakınız, İmar Barışı 
Kanununun içerisinde çok net bir şekilde güçlendirme ruhsat başvurusu yapma hakkı vermiştir. Şimdi 
sorarım… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.)  Şimdi 
sorarım, bu vatandaş… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Arkadaşlar… 
HAKAN YILDIZ: Bakın soruyorum size. Vatandaş… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Buyurun.  
HAKAN YILDIZ:  Belediyemizin mühürlediği bir binaya Yapı Kayıt Belgesini sundu mu? Sundu. 
Aykırılığının giderilmesiyle ilgili, tutanaklarının kaldırılmasıyla ilgili Encümen Kararınıza karşı bu 
belgeyi verdi mi? Verdi. Bunun üzerine siz herhangi bir işlem noktasına dönüp; “Kardeşim bu 
anlamda güçlendirme yapıyor musun, yapmıyor musun?” diye yaptın mı?  
MURAT AYDIN: Verdi mi bu yetkiyi yasa? Yasa bu yetkiyi verdi mi?  
HAKAN YILDIZ:  Yasa bu yetkiyi de sana veriyor. 
MURAT AYDIN: Verdi mi? 
HAKAN YILDIZ:  Belediyenin her türlü anlamda yetkisi var.  
MURAT AYDIN: Verdi mi ya yetkiyi? Söyle, tamam. 
HAKAN YILDIZ: Var yetkisi, var. Şimdi dönelim… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Yani şunu demek istiyorum; eğer samimiyseniz… 
Bakınız, meselede samimiyseniz, meselede samimiyseniz… Bakın şunu da diyebilirsiniz… (Salondan 
ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Arkadaşlar… 
HAKAN YILDIZ: Siz samimiyseniz konuyu incelersiniz, dersiniz ki; “Bir yasa çıkardınız…” 
MURAT AYDIN: İnceledim, söylüyorum. İnanmıyorsun… 
HAKAN YILDIZ: Bu yasayı… Bakınız bununla ilgili yetki var. Ben Genel Müdürle bu konuyu 
müzakere etmiş bir insanım. Burada sizi bu anlamda tartışacak bir şey yok. Bu yetki de var, bunu da 
kullanabilirsiniz. Vatandaşın… Siz yerel yöneticisiniz, ruhsatı veren sizsiniz, denetleyen sizsiniz, 
inceleyen sizsiniz. Bu anlamda nasıl ki şimdi yetkiniz olmadığı alanda Odalarla anlaşma yaparak 
binalarda tespit yapıyorsanız bunu da yapabilirsiniz. Bu anlamda da bir yetki aramanız var mı? Yok. 
Belediye Mevzuatı anlamında bize verilmiş yetki kapsamında yapıyorsun sen bunu. Aynı şekilde 
Odayla yaptığın protokol kapsamı gibi bunu da yapabilirsin. O zaman bunu yaparsan çıkar bu burada 
kürsüde konuştuğunuz vize noktasında derim ki; “Evet yahu İzmir Belediyeleri bu anlamda yasayı 
sonuna kadar zorladı. 5393 sayılı Kanunun kendisine verdiği yetkileri sonuna kadar zorladı ve bu 
anlamda güçlendirme taleplerini sonuna kadar zorladı. Bu anlamda bu eleştiride haklılar.” diyebiliriz. 
Ama siz bunları yapmayacaksınız, dönüp işinize geldiğinde “Yasa” diyeceksiniz, işinize gelmediğinde 
demeyeceksiniz. Ondan sonra da iki ay sonra… Şöyle rahat olsunlar, tekrar edeyim; bu Meclis’te de 
olmaya devam edeceğimiz için hiçbir sıkıntımız da yok. Kayıtlara da geçsin. Adalet ve Kalkınma 
Partisi ve Cumhur İttifakı olarak biz iki ay sonra da bu yasaları çıkarmaya devam ederiz, sorunları 
çözmeye devam ederiz. Muhalefetin yani Türkiye genelindeki Muhalefetin ortaya koyduğu eleştirileri 
dikkate de alırız. Varsa cidden yapısal anlamda ne yapmamız gerektiğine bakarız. Çünkü bir deprem 
gerçeğini yaşadık, en ağırını yaşadık. Bugün aynı bölgede sel de yaşıyoruz, sıkıntılarımız devam 
ediyor. Aynısını İzmir’de bir küçüğünü yaşadık. Ne kadar hayatımızın etkilendiğini gördük ve 
İzmir’de de bu depremin daha büyüğünün geleceği bütün bilimsel çalışmalarla ortaya konmaktadır. 
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Biz yapmak adına değil Sayın Başkan, yapıyormuş görünmek adına değil, gerçekten bir dönüşümün 
önüne geçmek zorundayız. Kooperatifçilikte maalesef yapmak adına yapılmış bir faaliyettir. Yarın çok 
ciddi sorunlarla karşı karşıya kalacağız. Umut ederim haklı çıkmayız bu konuda.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki. 
HAKAN YILDIZ: Teşekkür ederim.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, teşekkür ederim. Gündem dışında ikinci kere söz vermiyorum 
arkadaşlar. Yani… 
MURAT AYDIN: Sataşma var sataşmaya cevap vermek zorundayım.  
HAKAN YILDIZ: Hiçbir zaman vermediniz Sayın Başkan.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Murat Bey buyurun, buyurun. Size vereceğim sonra. 
MURAT AYDIN: Benim üslubumla ilgili bir sataşma olduğu için sürekli.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Buyurun tamam.  
MURAT AYDIN: İkincisi de şu; şunu söyleyeyim. Burada herkes kendisine söylenen söze cevap 
vermeye ehildir. Tamam. Çünkü Meclis Üyeliğinde vekâlet olmaz. Meclis Üyesi kendi cevabını 
kendisi verir. İki; şimdi bir cümlenin içerisinde ancak bu kadar şey polemik dili haline getirilebilir ve 
ancak bu kadar çarpıtılabilir bir mesele. Ancak bu kadar çarpıtılabilir. Söylenen söz belli, verdiğim 
cevap belli. Benim her verdiğim cevap üzerine bir cevap verirse ben ona bir daha cevap veririm. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sataşmaya cevap verir misiniz?  
MURAT AYDIN: Tamam. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Nedir sataşma? 
MURAT AYDIN: Sataşmaya da cevap veririm.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Lütfen… 
MURAT AYDIN: Burada benim üslubumla ilgili bir tartışmayı, benim üslubumla ilgili bir tartışmayı 
yapacak arkadaşların önce kendi üsluplarını tartışması… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, peki… 
MURAT AYDIN: Kendi üsluplarıyla ilgili bir değerlendirme yapması gerekir. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki teşekkür ederim. Sayın KÖKKILINÇ vereceğim ama Sayın 
Özan Bey buyurun. 
ÖZAN PARLAR: Sayın Başkan, Değerli Meclis ben bir teşekkür için… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Buyurun. 
ÖZAN PARLAR: Bugün Gündemimizde vardı. Kente, ülkesine hizmet eden amatör insanlar vardır. 
Bu insanların hiçbir beklentisi olmadan bu hizmetlerini yapmaktadır. Komisyondan gelen 1. maddede 
aldığımız kararda, Profesör Doktor Adnan Oğuz AKYARLI Hocamız ve Abdülsamet BASKAK 
arkadaşımız Allah rahmet eylesin. Bunlar hiçbir menfaat beklemeden kentine hizmet etme duygusuyla 
Kent Konseylerinde görev yapmıştır. Aynı zamanda Adnan Hocamız Üniversitede ve İnşaat 
Mühendisleri Odasında da meslek ve meslektaşların çıkarlarıyla ilgili konularda da çok ciddi 
hizmetleri olmuştur. Bu bir ahde vefa örneği olarak bu parkı öneren İzmir Kent Konseyine ve mütevazı 
büstlerinin de bu parkın içinde yer alması bir örnek teşkil edecektir. Onların ruhları şad olsun. Tüm 
Meclise teşekkür ediyorum. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Çok teşekkür ediyorum. Sayın KÖKKILINÇ buyurun. Sayın 
KÖKKILINÇ’tan sonra kimseye söz vermeyeceğim arkadaşlar.  
NİLAY KÖKKILINÇ: Ben de Hakan Arkadaşımızın sözlerine karşı söz aldım. Şimdi bir kere İzmir 
Büyükşehir Belediyesi’nin kentsel dönüşümle ilgili olarak ortaya koymuş olduğu kooperatifler modeli 
çok doğru bir model ve biz bu modelin Türkiye’de örnek olması gerektiğini söylüyoruz. Tamamlandığı 
zaman zaten hep beraber bundan gurur duyacağız. Bunun herhangi bir şekilde hukuki yanlışı, hiçbir 
şekilde yok. Daha önceki Meclislerde de arkadaşlarımız dile getirmişlerdi. Kooperatifler Yasası bu 
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konuda çok açık, Kooperatifler Yasasının 9. maddesinde Belediyeler ve Belediyelerin şirketleri yani 
%50’sinden fazla hissesi oldukları kamu şirketleri kooperatiflere destek olur, ortak olur, 
Kooperatiflerle birlikte iş yapabilir. Bugün İzmir’in ünlü iş insanları bile bu kooperatiflere ilgi 
duyuyorlar. Geçen Meclis’te de zaten %50-%50 gibi oranlarla da iş yaptıkları görüldü ki, bugünkü 
müteahhitlik piyasasında bunun çok iyi ölçü olduğu da söylenir. Bu konudaki söylemlerini doğru 
bulmuyorum. Bir diğer doğru bulmadığım nokta; İmar Barışı’nın sanki örtülü olarak savunuluyor gibi 
bir algı yaratılıyor olması, ben böyle anladım. “Bundan sonra getirmeyeceğiz.” deniliyor ama 2 ay 
sonrası da ne olacağını bilmiyoruz artık halkın takdiridir, halkın oyuyla ülkemizin geleceğine karar 
verecek olan yöneticiler seçilecektir. Umarım onlar bu tür yanlışları yapmazlar. İmar Barışı dediğiniz 
şey, bugün Rize’de, bir nehrin üstünde inşa edilmiş bir bina benim gözümün önüne geliyor. Ne yazık 
ki, 2 kata göre bütün betonarmesi, bütün tesisat projeleri hazırlanmış olan bir yapının üstüne 3 kat 
çıktığınızda onun hiçbir şekilde güçlendirilmesinden bahsedemeyiz. Dolayısıyla bugün İmar Barışı’nın 
mutlak ölçüde karşısında olmak gerekir. İmar Barışı’na göre de yapılmış olan yapıların Belediyemize 
doğru müracaatlar yaparak bir kere yapının tehlikeli olup olmadığını da tespit ettirmeleri gerekir. 
Bununla ilgili de vatandaşlarımız zaten 11 ilin yaşamış olduğu bu büyük felaketi gördüler. Hepimiz de 
bunu yaşayacağız, deprem bölgesinde yaşıyoruz. Burada hepimizin üstüne düşen sorumluluklar var. 
Bina sahibinden arsa sahibine, bağımsız bölüm sahibinden müteahhitlere, yerel yönetimlere, Merkezi 
İdareye kadar… Bunu yanıtlamak istedim, teşekkür ederim. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, teşekkür ederim. (Ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
HÜSNÜ BOZTEPE: Demin sorduğum sorulara cevap ver… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Teşekkür ederim.  
HÜSNÜ BOZTEPE: İhaleyi kaça verdiniz… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Teşekkür ederim, Değerli Arkadaşlar… 
NİLAY KÖKKILINÇ: Şöyle, ben onunla da ilgili şunu söyleyebilirim esasında bunda da bir sakınca 
yok… (Ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Tamam. Ben şunu 
söyleyeyim Hüsnü Bey’e lütfen müsaade ederseniz eğer yanıt vermek isterim. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Nilay Hanım’a izin verin, Nilay Hanım buyurun.  
NİLAY KÖKKILINÇ: Her şeyden önce Cumhuriyet… (Ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Tamam. Cumhuriyet Halk Partisi’nin Grup 
Sözcüsü olarak ve aynı zamanda bir Hukukçu olarak, Büyükşehir Belediyesinin bu konudaki devrinde 
Belediye Yasasında zaten verilmiş olan bir yetki var. Bu yetkiye dayanarak Belediye Meclis Kararıyla 
verdik. Bu karara istinaden de bu işi üstlenen kooperatifler ve kamu şirketleri bunları istedikleri 
kişilere ihale edebilirler. İhale Yasasının da kuralları var. Bunun sonuçlarına göre yürür gider. Bundan 
hiç endişe etmesinler.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki. 
NİLAY KÖKKILINÇ: Yani pek müsaade etmediler ama…  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Teşekkür ederim... (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Bir susacak… Arkadaşlar, Değerli Arkadaşlar, 
Değerli Arkadaşlar, müsaade buyurur musunuz? Ben 1 saattir bekliyorum, iki kelam edeceğim bir 
müsaade buyurun. Hakan Bey, Hakan Bey… 
HÜSNÜ BOZTEPE: Bütün kooperatiflerle ilgili… Bütün Belediyeler… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Eyvallah. Hüsnü Bey müsaade… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Cuma günü tekrar konuşuruz... (Salondan ses 
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kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Cuma günü tekrar… Cuma günü… 
Tamam, cuma günü tekrar konuşalım… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) O zaman bunu netleştirin. Değerli Arkadaşlar ne 
anlatmak istediğinizi, ne söylediğinizi netleştirin… 
HÜSNÜ BOZTEPE: Ama… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Dikkat ederseniz Pazartesi günü Sayın Başkan’ımız, bir eleştiri…  
Sayın HIZAL’ın eleştirisi karşısında şey yaparak… HIZAL dedi ki; “Ben ondan söz etmiyorum, ben 
Halk-Koop’tan değil, Halk Konut’tan değil özür dilerim, diğer kooperatiften söz ediyorum” diye… 
Yani ikisini Başkan o zaman dedi “ben buradan cevap vereceğim”. Yani dolayısıyla tam olarak ne 
söylemek istediğimizi, ne söylediğimizi doğru anlatabilirsek Meclisimize, kayıtlarımıza anlaşılır, 
cevapları da verilir. Şimdi Değerli Arkadaşlar, öncelikle şu Karşıyaka meselesini birkaç kelam etmek 
istiyorum. Mutlaka, Cemil Başkanımız bugün yok burada; ama mutlaka Cuma günü buraya geldiğinde 
size bu konuda ihtiyaç duyarsa… Evet, ne yapmak, ne söylemek istediğini, ne söylediğini, ne 
söylemediğini, nasıl bir açıklama yaptığını, daha sonra basında neler yaptığını kendi detaylarıyla 
anlatabilir. Ben faydalıda olacağını düşünüyorum ama benim şahit olduğum… Çünkü ben de sonuçta 
Karşıyaka Meclis Üyesiyim ama Mavişehir’de oturuyorum. İki toplantıya ben katıldım. Hem etap 
yöneticileriyle, bütün Mavişehir’deki etap yöneticileriyle ve Mavişehir’deki diğer katılımcılarla iki 
toplantıya ben katıldım. Orada da Başkanımız biraz önce Sayın BOZTEPE’nin dile getirdiği gibi 
vatandaşın oradaki kat maliklerinin ve yöneticilerinin getirdiği eleştirilere gereken cevapları verdi. 
Yani orada bağlamından çıkartılmış bir şekilde bir manşetin ki Başkan böyle bir söz söylemediğini 
söyledi zaten, yani onu da kayıtlara geçsin. Sayın Başkanımız “Ben böyle bir söz asla söylemedim.” 
dedi zaten. Fakat buradaki sorun şu Değerli Arkadaşlar, buradan şuraya geleceğim; İzmir’i 
konuşuyoruz depremle ilgili olarak, dönelim bizim 4 yıllık kayıtlarımıza bakalım, İzmir’de depremi 
konuştuğumuzda, İzmir’in yapı stoku ile ilgili olarak tüm Parti Gruplarının veya tüm bireysel olarak 
konuşan Meclis Üyelerimizin, İzmir’in yapı stokuna ait birçok görüşünü vaaz ettiğini görürüz burada. 
Yani hani “Kral çıplak” dediğimiz zaman çokta yanlış bir şey söylemiş olmuyoruz. “Depreme 
hazırlıklı olmalıyız, İzmir depreme hazırlanıyor, hazırlanacağız, İzmir’i dirençli bir kent hâline 
getireceğiz.” dediğimiz zaman aslında bir şeyi de söylemiş oluyorsunuz. Yahu arkadaş “Buna ihtiyaç 
var.” diyorsunuz yani. Mikro bölgeleme çalışması yapıyoruz, aktif fay çalışmalarını yapıyoruz. Biraz 
önce eleştirildi ama İnşaat Mühendisleri Odasıyla protokoller yaparak, binaların 6306 sayılı Yasanın 
öngördüğü, emrettiği şekilde değil; ama yasaların kendisine verdiği yetki ama aynı zamanda 
vatandaşa, İzmirliye olan sorumluluğun gereği bir çalışmaya başlamış, kötü mü yapmışız? Hayır. Bu 
çalışmayı Bayraklı’da 33 bin binada yaptık. Şimdi Bornova’da 62 bin konutta devam edecek, devam 
ediyor. Sonra Konak, sonra Karşıyaka diye gidecek; ama bu arada Başkanımız geçen İzmir’de Deprem 
Afet Planı Toplantısı’nda yaptığı bir konuşmada dedi ki; “İzmir’in 30 ilçesindeki vatandaşlarımız talep 
ettikleri takdirde ücretsiz, talep ettikleri takdirde ücretsiz bu binalarının depreme karşı dayanıklılığını 
ölçen işlemleri yapacağız.” ve burada sonuçta, elbette bir sonuç çıkıyor. Yani o yapılan tetkikler ki bu 
son yapılan toplantılardan sonra teknik kalitesini biraz daha arttıran müdahaleler de oldu. Çekici 
kullanma, sıyırma, betona bakma ve demirlere bakma gibi… Karot değil ama diğer onun kalitesini 
arttıran ama o binaların da her birinin önüne konulan o kare kodlarla binanın bir anlamda karnesi olan 
bilgiler zaten bina hakkında bir görüş veriyor. Eğer bizim o toplantımıza, yani Deprem Afet 
Toplantısına gelip, ODTÜ’lü Hocaların ki bu konularda hakikatten Türkiye’nin çok ciddi anlamda 
kabul gören, metni ve makaleleri yazıları olan, uluslararası literatüre sahip olan insanların 
söylediklerini dinleyebilseydik orada bunu görürdük yani. Şimdi bu bizim bir gerçeğimiz Değerli 
Arkadaşlar. Sayın Başkanımız Tunç SOYER bununla yatıp, bununla kalkıyor. Neden? Çünkü bir 
anlaşmamız yok ki deprem bugün olacak, yarın olacak, şu gün olacak… Deprem olacağını söylüyor, 
bu konuda çok yetkin Profesörlerden Naci GÖRÜR, herkesinde üzerinde mutabık kaldığı bir hocadır. 
Söyleyip duruyor, söylüyor zaten. İzmir’deki aktif faylarla ilgili bunların nasıl kırılacağını ve hangi 
şiddetle, hangi büyüklükte bir deprem üreteceğini söylüyor zaten. Şimdi buna hazır olacak mıyız 
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olmayacak mıyız? Mesele bu. Yani buna hazır olacak mıyız olmayacak mıyız? Hazır olmalıyız. Hazır 
olmak yerel yönetimlerin de tabii ki en önemli görevlerinden bir tanesi; ama Merkezi Hükümetin de bu 
ülkeyi yöneten insanların da bu sorumlulukta en büyük payı almaları da gerekmez mi? Bu ortak bir 
çalışmayla yapılacak ve ortak bir, büyük bir işbirliği ile yapılabilecek olan bir şeydir. Yani “Sen 
yaptın, ben yaptım, sen yapamadın, sen olamadın, sende yetki, bunda yetki…” Yani bu tartışmalarla 
deprem yarın olsa Allah muhafaza yaşayacağımız şeyi düşünün. Dolayısıyla eğer İzmir’in, riskli 
bölgelerini, riskli yapılarını hangi yöntemle olursa olsun 6306 hukuki sonuç doğurduğu için vatandaş 
ona yanaşmıyor. Çünkü 6306’da siz talep ettiğinizde; geliyor valide edilmiş, yetkilendirilmiş 
Bakanlığın onay verdiği kuruluşlar geliyor ki bizim Ege Şehir Planlama Şirketimizde bunlardan bir 
tanesidir. Ölçümünü yapıyor, diyor ki, atıyorum; “Bu bina riskli.” diyor. Şimdi ona bir yıkım kararı 
vermek geliyor. Şimdi bunu istemiyor vatandaş, yani bu bir gerçek. Bunu hepimiz biliyoruz. Bizim 
yaptığımız çalışmalar biraz önce Sayın Grup Başkan Vekilimizin de söylediği gibi hukuki bir sonuç 
doğurmuyor tabii ki. Ama bir sonuç doğuruyor. Hukuki sonuç doğurmuyor olabilir. Şimdi Sayın 
Hakan Bey de dedi ki; “Siz ne yapıyorsunuz.” İşte bunları yapıyoruz. Diyor; “Gereğini yapın…” 
Gereği… Arkadaşlar gereğini yapın dediğiniz şey, gereğini yapınız dediğiniz şey yani bütün bir İzmir’i 
düşündüğünüzde haksızlık olmaz mı? Türkiye’de, Türkiye’de son 20 yılda diyelim acaba biz 
Türkiye’nin yapı stoğunun hangi... Oradan da Sayın ŞAHİN’e de atıfta bulunmuş olayım. Ne kadarını 
biz tespit edebildik? Hasarlı, az hasarlı ya da ne bileyim riskli olup olmadığını, ne kadarını tespit ettik 
de ne kadarıyla ilgili bir sonuç alıcı iş yaptık? Ne kadarını dönüştürebildik? Yani sonuçta bu eksiğimiz, 
Türkiye’nin eksiği. Türkiye’nin eksiği bu arkadaşlar. Bu eksiği kapatmak zorundayız. Bunun hani çok 
burada… Yani bunun siyaseti yapılmaz diye bir şey yok tabii ki yapılabilir; ama aslında multidisipliner 
olarak bir iş yürütülmesi gerekir. Herkesin sorumluluğu var, hiç kimse bu sorumluluktan kaçamaz. 
İzmir Büyükşehir Belediyesi olarak Sayın Başkanımızda bu sorumluluğu kendince, kendine verilen 
yetkiler çerçevesinde ve yapabildiği, zorlayabildiği şekilde… İşte dün getirilen… Özür dilerim, 
Pazartesi getirilen Önergeler de bizim kendimizin alma kararı olmadığı… Yani şimdi hukuki olarak o 
kararları Meclis olarak alır da bunu yürürlüğe koyabilir mi? Ayrı bir şey ama bunu teklif etmek, bir 
Meclis Kararı olarak İzmir’in bir iradesi, Meclisin bir iradesi olarak da ortaya koymak da bir şey 
yapmaktır. Peki, Millet İttifakının Ortak Mutabakat Metninde, “Anayasaya girsin.” diye bir öneri 
geldi. Açık, diyor ki; “İmar Barışı çıkmasın… İmar Barışı diye bir şeyi literatürümüzden çıkartalım ve 
bunu bir Anayasa hükmü haline getirelim” diyor. Tek başına bizim yapabileceğimiz bir şey mi? Hayır. 
Meclis toplanacak ama o öneriyi koymak başlı başına ciddi bir hamledir. Doğru bir hamledir yani 
yanlış bir şey değildir ki. Söylemek istediğim nokta şu Değerli Arkadaşlar; evet, bu konular 
tartışılmalı, bu konularda farklı görüşler dile getirilmeli. Bu konular İzmir Büyükşehir Belediye 
Meclisinin de konusudur. Her bir Meclis Üyesi bu konuda görüş vaaz etmeli. Çünkü hepimiz İzmir’de 
yaşıyoruz, hepimiz İzmir’de yaşıyoruz. Mavişehir Mavişehir diyoruz. Ben de orada yaşıyorum. Eksi 
80 kotunda olduğumu bilerek ben o evi aldım Değerli Arkadaşlar. Mavişehir’in, eksi 80 kotudur Sayın 
BOZTEPE. Yani deniz seviyesinin 80 santim altı. Ben bilerek aldım o evi. Böyle olduğunu biliyordum 
yani aldığımda. Yine bizim konferansta konuşan ODTÜ’lü Hocamızın, ismini hatırlamıyorum şimdi 
ama önemli bir hocamızdı. Önemli bir şey söyledi İzmirlilere bak… Ne dedi biliyor musunuz? “Her 
İzmirli binasının testini yaptırsın arkadaşlar.” Benim binam öyle çıkar, böyle çıkar, şeyi düşer… 
Efendime söyleyeyim maddi değeri düşer. “Hayır” dedi, “Her vatandaş, her bir konut sahibi insan 
bunu yaptırsın.” dedi. Rica etti... (Salondan ses kayıtlarından anlaşılamayan/ayrıştırılamayan 
sesler ve sözler.) Naci Hoca değil…(Salondan ses kayıtlarından anlaşılamayan/ayrıştırılamayan 
sesler ve sözler.) Erdem Bey… Rica etti, istirham etti, 40 kere söyledi; “Bunu yaptırın, bundan 
korkmayın.” dedi. Çıkınca… Çıkınca öyle olurdu; ama sonuçta bunu yaptırmak zorundayız. Bunu ben 
söylemedim ki…  Bu konuda Türkiye’de ve dünyada saygın bir Bilim adamı olan insan bunu söylüyor. 
Ve diyor ki yine aynı insanın, o toplantıda… Youtube’de duruyor onlar arkadaşlar. Özellikle o iki 
Hocanın, zemin hareketleri ile ilgili Jeofizik Mühendisinin de söyledikleri çok önemliydi. Erdem 
Hoca’nın da söylediği diğer bir konu da şuydu; Arkadaşlar, “İyi yapılmış bina, doğru mühendislikle 
yapılmış bakın, hangi zeminde olursa olsun hangi zeminde olursa olsun doğru mühendislikle yapılmış 
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olan bir bina böyle bu depremde gördüğümüz binalar gibi pırt diye, bisküvi gibi çökmez.” dedi. Ben 
demedim, Hoca dedi. Doğru mühendislik yaparsanız, doğru bina yaparsanız… Evet, depremin 
büyüklüğüne göre hasar alır; ama insanlar onun içinden çıkar, orası mezar haline gelmez. Hasar alır 
belki oturulamayabilir. Öyle nokta, öyle şiddetli bir depremde ama insanlar oradan çıkarlar, 50 bin 
insanımızı kaybetmeyiz. Mesele zaten can kaybetmemek. Yoksa mal kaybetmek değil. Keşke bir tane 
insanımız ölmeseydi de o şehirlerimiz yerle bir olsaydı ne olur yani. Bir kişiye gelmeseydi. O bina 
oturmaz olsaydı… Yapar, evet Türkiye Cumhuriyeti güçlü bir devlettir. Türkiye Cumhuriyeti 
gerçekten kuvvetli bir devlettir, büyük bir devlettir, yapar. Ve bu anlamda, bu anlamda bu tartışmalar 
üzerinden aslında yapmamız gereken, bize verilen, vatandaşların, halkımızın aslında beklentisi olan 
sorunları, bu alandaki sorunları çözecek iradeleri gösterip, aksiyonlar alıp yürümekten başka bir şey 
değildir. Teşekkür ederim.  
 
VI. ÜÇÜNCÜ BİRLEŞİMİN GÜN VE SAATİNİN TESPİTİ VE KAPANIŞ 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Bir sonraki Toplantı 17 Mart 2023 Cuma günü saat:18.00’da, yine 
bu salonda Değerli Arkadaşlar. Teşekkür ederim, Birleşimi kapatıyorum. 
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